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Пестављења

с _ Решењем г. Министра унутрашњих послова 1

___бр. 13627 од 121У-1938 год. премештен је Мале“

а шевић Драгиша, писар-приправник из Управе по-

___ лиције у Скопљу у Претстојништво градске поли“

___ције у Панчеву, по молби. :

| Решењем г. Министра унутрашњих послова Ш

бр. 13627 од 12 априла 1988 год. премештен је

_____Стошић Драгомир, писар-приправник из Среза ја-

______ бланичког у Срез жеглиговски, по потреби службе.

Др“ | Решењем г. Министра унутрашњих послова Шш

____бр. 13627 од 12-1У-1988 год. премештен је Вукић

______ Антоније, управно-канц. чиновник МШ пол. групе

____.

_

из Среза дебарског у Управу полиције у Сарајеву,

|по молби. | ;
| Решењем г. Министраунутрашњих послова |

__бр. 13627 од 121М-1938 год. премештен је Митро-

__вић Боривоје, политичко-управни приправник из

___Среза жеглиговског у Срез трстенички, по потре

__би службе.

____ Решењем г. Бана Вардарске бановине 1 број

" 7596 од 12 априла 1986 год. Наумовић 1. Марија,

"банов.' стручна учитељица-приправник од ЈХ пол.

_ групеЖенске занатске школе КС.С. у Прилепу,

"постављена је за бановинску стручну учитељицу

1Хпол. групе исте школена терет партије 242 поз.

1 бупета Вардарске бановине за 1938/39 год.

___Решењемг. Бана Вардарске бановине ! број

7595 од 12 априла 1938 год. Маријановић М. Де-

санка, бановинска занатска учитељица Х пол. гру-

је 2 периодске повишице Женске занатске школе

у Врању, постављена је за бановинску з8-

ку учитељицу 1Х положајне групе исте школе

рет партије 242 поз. 1 буџета Вардарске ба-
/

  

  

    

    

  

  

     

 

Поједини број 2 динара
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СЛУУКБЕНИ ЛИСТ излави једанпут недељно. Годишња претилата 90 динара. |

Оглаги се примају и рачунају по следећој тарифи: !

оглаг до 24 речи Дин. 12; свака даља реч Дав. 050. |

ПРИВАТНИ ОГЛАСИ ПЛАЋАЈУ СЕ УНАПРЕД | |

Новац се полаже на чек. рачун бр. 80127, или поштанском упузницом не адресу Администрације |

ог Листа, Скопље Цара Николе 35. 1

=

Решењем г. Бана- Бардарске ба

7594 од 12 априла 1995 год. Иванови!

бановинска стручна учитељица-приправ:

групе Женске занатске школе „реновин

вадару, постављена је за бановинску стру

тељицу 1Х полож. групе исте школе, н

тије 242 позиције 1 буџета Вардарске

1958/39 год.
Реттењем г. Бана Вардарске бановине ! орој

7598 од 12 априла 1938 год. Ивковић С. Милица,

бановинска стручна учитељица 1Х групе 1 терлол-

ске повишице Женске занатске школе „Кнегиња

Зорка" у Сурдулици, постављена је за бановивску

стручну учитељицу УШ положајне групе исте ш

ле на терет партије 242 поз. 1 буџета Вардарске

бановине за 1938/39 год.

Решењем г. Бана Вардарске бановине ! број

7598 од 12 априла 1938 год. Вукановић Ј. Анђелка,

бановинска стручна учитељица 1Х пол. групе 2 пер.

повишице Женске занатске Бановинске школе у

Скопљу, постављена је за бановинску стручну учи“

тељицу МШ пол. групе исте школе на терет парти“

је 242 поз: ! буџета Вардарске бановине за 1938/3

год.
Решењем г. Бана Вардарске бановине | број

7597 од 12 априла 1938 год. Радосављевић С. Ми-

лева, бановинска занатска учитељица 1Х пол. гру-

пе 2 период. повишице Женске занатске школе у

Врању, постављена је за бановинску занатску учи“

тељицу УШ пол. групе исте школе на терет пар“

тије 242 позиције ! буџета Вардарске бановине за

1988/89 год.

'" Решењем г. Бана Вардарске бановине | број

7587 од 12 априла 1988 год. Младеновић Тасић

Ивета, банов. стручна учитељица-приправник од

1Х пол. групе Женске занатске школе Кеб у Ско-=

пљу, постављена је за бановинску стручну учите“

 

  

  

 



 

љицу 1Х пол. групе исте школе, на терет партије
242 поз. 1 буџета Вардарске бановине за 1988/39 г.

Решењем г. Бана Вардарске бановине ! број
7596 од 12 априла1988 год. Витковић А. Лепосава,
бановинска стручна учитељица-приправник од 1Х
пол. групе Женске занатске школе К.С.С. у Ђевђе-
лији, постављена је за бановинску стручну учите-
љицу 1Х положајне групе исте школе на терет пар-
тије 242 позиције ! буџета Вардарске бановине за
1938/89 год.

Решењем г. Бана Варларске бановине ! број
7581 од 18 априла 19838 год. Д-р Илић 1. Божидар,
банов. здравствени виши пристав УП пол. групе,
лекар удружене здравствене општине градскеу
Градском, Среза кавадарског, постављен је за ба-
новин. здравст. вишег пристава МЕ пол. групе исте
здравствене општине, на терет партије 138 поз. !
буџета Вардарске бановине за 1938/39 год.

Решењем г. Бана Вардарске бановине ! број
6970 од 6-ТУ-1938 год. Симоновић С. Петар, банов.
служитељ-дневничар МТ Одељења ове Банске уп--
раве у Скопљу, постављен је за бановин. служи-
теља И групе — решењара за вршење спољне слу-
жбе, при истом Одељењу ове Управе у Скопљу,
на терет парт. 128 поз. 2 буџета Вардарске бано-
вине за 1938/89 год.

Решењем г. Бана Вардарске бановине | број

 

7142 од 6 априла 1938 гол. Пелеш Ж. Ђорђе, ба-
новин. архив. приправник од Х групе У Техничког
одељења ове Банске управе, постављен је за ба-
новинског грхивског чиновника Х пол. групе при
истом Одељењу на терет парт. 116 поз. 1 и 4 бу-
џета Вардарске бановине за 1938/39 год.

Решењем г. Бана Вардарске бановине | број
7148 од 6-1У-1988 год. Думски А. Владимир, банов.
практични техничар-приправник од Хгрупе У Тех-
ничког одељења ове Банске управе, постављен
је за бановинског практичног техничара Х полож.
групе при истом одељењу на терет парт. 116 поз.
Ги 4 буџета Вардарске бановине за 1938/39 год.

Решењем г. Бана Вардарске бановине ! број
7087 од 6 априла 1938 год. Д-р Михаиловић С.
Драгољуб, бановински здравствени саветник У по-
ложајне групе — лекар удружене здравствене оп-
штине у Кленику, постављен је за бановинског
здравственог вишег саветника ЈУ пол. групе 2 сте-
пена — лекара удружене здравствене општине у
Кленику на терет партије 138 поз. 1 буџета Вар-
дарске бановине за 1988/89 год.

Решењем г. Бана Вардарске бановине [ број
7288 од 8ТУ-1938 год. Чивовић И. Јелисавета, свр-
шена матуранткиња и званичник-дневничар М Тех-
ничког одељења ове Банске управе, постављена је
за бановинског архивског приправника од Х групе
на терет партије 116 поз. 1 бупета Вардарске ба-
новине за 1988/39 год. при истом одељењу.

Решењем г. Бана Вардарске бановине 1 број
7234 од 8 априла 1988 год. Змајевић В. Миливоје,
свршени ђак МГ разреда гимназије из Скопља, по-
стављен је за бановинског архив. приправника од
Х групе на терет парт. 116 позиције 1 буџета Вар-
дарске бановине за 1938/39 год. при У Техничком
одељењу ове Банске управе у Скопљу.

Ретењем г, Бана Вардарске бановине ! број

 

   

 

 

1288 од 8 априла 1938 год. Стефгновски П. Алек-
сандар, свршени ђак У! разреда руске гимназије и
путар техничког одељка начелства Среза охрид-
ског, постављен је за бановинског архивског при-
правника од Х групе на терет партије 116 поз. !
буџета Вардарске бановине за 1938/39 год. при
истом техничком одељку у Охриду.

Решењем г. Бана Вардарске бановине ! број
7239 од 8 априла 1938 год. Поповић Т. Крста, свр-
шени ђак [У разреда гимназије и званичник-лнев-
ничар У Техничког одељења ове Банске управе.
постављен је за бановинског архивског приправ-
ника од Х групе на терет партије 116 позиције !
и 4 буџета Вардарске
при истом одељењу.

бановине за 1938/39 год.

 

 

Премештаји

Решењем г. Бана Вардарске бановине ! број
7086 од 6 априла 1938 године Муловић Ђ. Вера,
банов. чинов. приправник од 1Х групе, сестра ну-
диља Дечјег дома Вардарске бановине у Скопљу,
постављена је за бановин. чинов. приправника од
ТХ групе — сестру нудиљу при Бановинској бол-
ници у Врању на терет партије 175 поз. 1 буџета
Вардарске бановине за 1938/39 год. по потреби
службе.

  
Превођења

Решењем г. Министра правде бр. 22315 са да-
ном ] априла т. г. постављен је за архивског при-
правника при Окружном суду у Призрену, Слеп-
чебић Милан,управно-кани. приправник начелства
Среза неродимског у Урошевцу, по потреби слу-
жбе. |

Решењем г. Министра правде бр. 32812 са да-
с

и
к
ачом 1 априла т. г. постављен је за архив. при-

травника при Среском суду у Лебанима Илић Јо-
сиф. управно-канц. приправник начелства Среза
јабланичког у Лебанима, по похреби службе.

Решењем г. Министра правде бр. 32312 са да-
ном ! априла тек. год. постављенје за архивског
чиновника при Среском суду у Битољу Лазић Хра-
нислав, управно-канц. чиновник Прететојништва
градске полиције у Битољу, по потреби службе.

Решењем г. Министра правде бр. 32812 са да-
ном ! априла т. г. постављен је за архивског чи-
новника при Среском суду у Радовишту Пековић
Максим, управно-канц. чиновник начелства Среза
гњиланског, по потреби службе.

Решењем г. Министра правде бр. 32312 са да-
ном 1! априла тек. год. постављен је за архивског
чиновника при Среском суду у Призрену Јовано-
вић Александар, управно-канц. чиновник начелства
Среза грачаничког у Приштини, по потреби слу-
жбе.

Решењем г. Министра правде бр. 32312 са да-
ном 1! априла тек. год. постављен је за архивског
чиновника при Среском суду у Прешеву Иванко- 
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вић Милорад, управно-канц. чиновник начелства

Среза прешевског, по потреби службе.

„Решењем г. Министра правде ор. 32312 са да-

ном ! априла тек. год. постављен је за архивског

чиновника при Среском суду у Гостивару Тодоро-

вић Саздовић Гаврило, управно-канц. чиновник

начелства Среза горњо-полошког у Гостивару, по

потреби службе.
== =Решењемг. Министра правде бр. 32312 са да-

ном | априла 1988 год. постављен је за архивског

чиновника при Среском суду у Прилепу Лековић

Лазар, управно-канц. чиновник начелства Среза

прилепског, по потреби службе.
Решењем г. Министра правде бр. 32812 са да-

вом | априла тек. год. постављен је за архивског

чиновника. при Среском суду у Струги Ћирић Че-

ломир, управно-канц. чиновник начелства Среза

пољаничког у Влад. Хану, по потреби службе.

Решењем г. Министра правде бр. 52812 са да-

ном ! априла тек. год. постављен је за архивског

чиновника при Среском суду у Бевђелији Петро-

вић Богосав, управно-канц. чиновник начелства

Среза кавадарског, по потреби службе.
Решењем г. Министра правде бр. 82312 са да-

ном 1! априла тек. год: постављен је за архивског
чиновника при Среском суду у Кичеву Ружић Дра-

тиша, управно-канц. чиновник начелства Среза
скопскот, по потреби службе. |

Решењем г. Министра правле бр. 32312 са да-

ном 1 априла тек. год. постављен је за архивског

чиновника при Окружном суду у Штипу Ђорђе-

вић Петар, управно-канц. чиновник начелства Сре-

за доњополошког у Тетову, по потреби службе.

Решењем г. Министра правде бр. 32311 сада-
вом ! априла тек..гол. постављен је за архивара

при Среском суду у Струмици Недељковић Божи-
дар, управно-канц. чиновник начелства Среза стру-
мичког, по потреби службе.

ешењем г. Министра правде бр. 32311
ном 1 априла тек. год. постављен је за архивара

при Среском суду у Лесковцу Микић Богољуб,
управво-кани. чиновник начелства Среза лесковач-
ког, по потреби службе.

Решењем г. Министра правде бр. 32311 са да-
ном | априла тек, год. постављен је за архивара
при Среском суду у Кочану Влаховић Лука, управ-
но-кани. чиновник начелства Среза кочанског, по
потреби службе.

Решењем Министарства правле бр. 32311 са

даном 1 априла тек. год. постављен је за зрхивара
при Среском суду у Ресну Илић Димитрије, управ-
но-канц. чиновник начелства Среза ђевђелијског,
по потреби службе.

Решењем г. Министра правде бр. 32311 са да-
ном 1 априла тек. год. постављен је за архивара
при Среском суду у Тетову Михаиловић Јован,
управно-канц. чиновник начелства Среза доњопо-
лошшког, по потреби службе.

"Решењем г. Министра правде бр. 32311 са да-
ном ! априла тек. год. постављен је за архивара
при Среском суду у Велесу Јовановић Петар, уп-
равно-канц. чиновник начелства Среза скопског,
попотреби службе.

Решењем г, Министра правде бр. 32811 са да-

 

са да-

СЛУЖБЕНИ ЛИСТ
 

Страва 8
- терете

ном | априла тек. год. постављен је

 

љу, по потреби службе.
Решењем г. Министра правде

ном 1 априла тек. год. постављен
чиновника при Окружном суду у
Танасије, управно-кани. чиновник
је у Скопљу, по потреби службе.

Решењем г. Министра правде др

ном ! априла тек, год. постављен |
приправника при Среском сузу У
вић Милан, управно-канц,
Среза велешког, по потре:

      

  

   ном 1 априла тек. год.
приправника при Среском 6;

вић Радосав, управно-канп.
АСреза охридског, по потреби слу
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Решењем г. Бана Бардарске

7145 од 8 априла 1938 год. Куштрић

гутин; полиц, агент Ш класе
пер. повишице Управе полициј
штен је из државне слух
права на било каква!

Решењем гГ.

рослав, НИ класе

групе 1 периодске повишице Ком

ничке и пограничне полиције у
штен је из државне службе у интеј

права на било каквог потраживања
у :1“

зетВАНВава

ЕР

ЗЛАИЕИНРЕКАНРАИПАвек

Менктрси

КОНКУРС ЗА ДЕЛОВОЂУ ОПШТИНЕ ПАРА-

| ЛОВСКЕ, СРЕЗА ГЊИЛАНСКОГ
у
"

  

 

Први избор за попуну упражњеног места ово-

општинског деловође по одлуци едборској бр.

'4549/87 год. због тога што пријављени кандида-

ти, поднетим документима нису испуњавали усло-

ве по чл. 4 ст. 4 Уредбе о изменама ни допунама

Уредбе о општ. службеницима Вардарске банови-

не, оллуком начелства среза Гњиланског бр. 2419
оп 8-11-19538 год. — поништенје.

77"На основу накнадне одборске одлуке бр. 8565

од 27-1-1988 год: одобрене и од стране надзорне

власти, 5.11 напред поменуте Уредбе, и чл. 3 У-

редбе о изм. и допунама Уредбе о општ. службе-

ницима, општинска управа овим расписује други

конкурс за попуну упражњеног места деловође —

које је одобреним и важећим статутом главно слу-

жбеничко место, са платом и остале принадлежно-

сти предвиђене општ. статутом и буџетом.

Кандидати који желе да конкуришу 2 а ово

место, треба да испуњавају услове из 55 1.'25)'И
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10 или 106 Уредбе о општ. службеницима у вези

чл. 1 и 3 Уредбе о изменама и допунама РЕНЕ

Уредбе. 5

Молбе са потребним — потпуним документи-

ма (судска и лекарска уверења којима година од

издања није прешла) у оригиналу или овереном

препису, са таксом од 12 динара примаће се нај-

даље до 19 априла т. г. Доцније поднете молбе

неће се узимати у обзир.
Из канцеларије управе општине Параловске,

дана 19 марта 1938 год. бр. 1106 у Бресалцу.
3. 0. 1610 3

 

 

КОНКУРС ЗА БЛАГАЈНИКА ОПШТИНЕ
КЛЕНОВАЧКЕ, СРЕЗА КИЧЕВСКОГ

Ча основу 5 11 Уредбе о општинским службе-

ницима Вардарске бановине Ц бр. 6778 од 15 мар-
та 1934 године, чл. 3 Уредбе о изменама и допу-
нама исте и извршне одлуке одбора ове општине

р. 624/1938 године — управа општине кленовач-

ке, расписује конкурс за поп
ног службеничког места благајника ове општине.

Кандидати који желе да конкуришу за ово

звање, имају да поднесу сва документа која се
траже по 55 1, 2, 3, 10 или 106 пом. Уредбе.

Принадлежности за ово звање предвиђене су
овоопштинским статутом и буџетом.

Молбе са свима потребним документима у о-
ригиналу или код надлежних власти потврђеном
препису о испуњавању споменутих услова и так-
сом од 12 динара у готову, управа ће примати у
року од 30 дана од дана огласа конкурса у Слу-
жбеном листу Вардарске бановине, после овога
рока поднете молбе неће се узимати у обзир.

Из канцеларије управе Општине кленовачке,
дана 24 марта 1988 год. бр. 624 у Извору.

3802 1621

КОНКУРС ЗА БЛАГАЈНИКА ОПШТИНЕ
ВАРОШИЦЕ ГРАДСКО

На основу 5 11 Уредбе о општинским службе-
ницима Вардарске бановине и чл. 3 Уредбе о из-
менама и допунама Уредбе о општинским служ-
беницима Вардарске бановине, а у вези извршне
одлуке одбора ове општине бр. 1102 од 13 марта
1958 год. која је одобрена од стране начелника
среза кавадарског бр. 3546 од 22-11-1938 године,
управа општине варошице Градско расписује кон-
курс за попуну упражњеног места благајника ове
општине, које је статутом предвиђено као главно
службеничко место.

Кандидати поред општих услова из 55 1,2, 3

Уредбе о општинским службеницима, морају ис-
пуњавати услове и из 5 10 пом. Уредбе и чл. 13-6
статута о општинским службеницима ове општи-
не тј. да је свршио четири разреда гимназије и да
има три године праксе из рачунске службе.

На ово место могу рефлектирати и лица која
имају услове из 5 106 пом. Уредбе.

Молбе са свима потребним документима у о
ригиналу или овереном препису од надлежне вла-
сти, са таксом од 12 динара у готовом новцу, при-
маће се у року од 830 дана, рачунајући од дана
првог огласа у Службеном листу Вардарске бано-

2—8

СЛУЖБЕНИ ПИСТА

туву упражњеног глав-.

  

   

__Број 825
вине.тонте молбе после овог рока неће се уза
мати у обзир.

Плата је предвиђена статутом и буџетом ове
општине. |

Из канцеларије управе
Градско, 1 26-11-1988 год

3. О. 1628

општине варошице
д. бр. 1288 у Градском.
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НАБАВКА ГОРИВОГ ДРВЕТА ЗА ДОМ СТАРАЦА
И СТАРИЦА ВАРД. БАНОВИНЕ У БИТОЉУ
Управа Дома стараца и старица у Битољу, на

дан 19 (деветнаестог). априла 1988 год. одржаће У
својој канцеларији прву јавну усмену лицитацију
за набавку 150 кубних метара горивог дрвета.

Услови се могу видети сваког радног дана пре
и после подне у канцеларији управе, као и на сам
дан лицитације.

Кауција се полаже пред комисијом пре почет-
ка лицитације и то: 57, за наше, а 109 за стране
држављане.

У случају да прва лицитација не успе, олржа-
ће се друга на дан 20 (двадесетог) маја 1938 год.

У смислу чл. 983 Закона о државном рачуно-
водству накнадне понуде неће се примати.

Позивају се заинтересовани да узму учешћа
на лицитацији. Собом имају понети ова уверења:
уверење о плаћеној порези и уверење о подобно-
сти за надметање.

Из канцеларије управе Дома стараца. и стари-
ца у Битољу, бр. 137 од 15 марта 1938 год.

С. 0. 2484 3—8

РЕДОВНА ГОДИШЊА СКУПШТИНА ЛЕКАРСКЕ
КОМОРЕ ВАРДАРСКЕ БАНОВИНЕ

Редовна годишња скупштина Лекарске комо-

г ре Вардарске бановине, одржаће се на дан ! маја
1938 год. у 8 сати пре подне у сали Дома Лекар-
ске коморе у Скопљу (Његушева улица бр. 16) са
следећим дневним редом:

1) Отварање скупштине;
2) Утврђивање кворума;
3) Извештај Управног одбора о раду у 1987 г.;

а) |"звештај секретара; 6) извештај благајника;
4) Извештај Надзорног одбора;
5) Извештај Дисциплинског већа;
6) Извештај Потпорног фонда;
7) Предлог буџета за 1938 год.;
8) Избор потпретседника Управног одбора и

претседника Дисциплинског већа;
9) Евентуалије по предметима и питањима.

ланова поднетим за скупштину у смислу тач. 7
: 25 Закона о лекарима;

10) Питаањ и предлози. 3

Предње се објављује члановима Лекарске ко-
море Вардарске бановине у смислу чл. 2 Послов-
ника за годишњу скупштину Лекарске коморе
Вардарске бановине. -

Из канцеларије Лекарске коморе К. бр. 350 од 12

априла 1988 год. — Скопље.

3. 0. 1635  



  

  

Број 885

;
НАБАВКА, НАМЕШТАЊЕ И МОНТАЖА ЦЕБО-

- ВОДА ЗА ХИДРОЦЕНТРАЛУ У ОХРИДУ

На дан 20 априла 1938 год. у 11 часова одр-

жаће се друга јавна офертална лицитација за на-

бавку, намештање и монтажу цевовода под при-

тиском за хидроцентралу у Охриду у Техничком

одељењу — У Краљевске банске управе у Скопљу

(ул. Кнеза Арсена бр. 2271 — у Отсеку за хидро-

техничке радове).
Ревидована предрачунска сума износи динара

301.873,60. а -
Кауција у износу од 30.000 динара полаже се

на благајни Пореске управе за град Скопље нај-

даље до 10 часова на дан саме лицитације.

Техничка документа и услови могу се разгле-

дати у канцеларијско време у горе поменутим про-

сторијама.
Понуде таксиране са 200 дин. државне таксе

заједно са осталим документима поднети најдаље

до 11 часова одређеног дана за лицитацију.

Из канцеларије Техничког одељења Краљев-
ске банске управе у Скопљу — У бр. 7245/38.

61022526 2—45

НАБАВКА ДРВА ЗА ОГРЕВ

Бановинска болница у Битољу на дан 29 апри-

ла 1938 год. у 11 часова пре подне одржаће прву

усмену лицитацију за набавку 420 кубних метара

дрва за гориво у вредности око 48.800 динара.

Кауција се полаже пред комисијом.

Услови се могу видети у канцеларији болнице.

Позивају се заинтересована лица да одређеног
дана дођу у болницу са прописним документима
ради учешћа у надметању. .

Из канцеларије Бановинске болнице у Битољу,
бр. 771 од 22 марта 1938 год. Е

С. О. 2485 3—8

НАБАВКА ЦЕВИ И ФАСОНСКОГ МАТЕРИЈАЛА

На дан 5 маја 1988 год. у !1 часова одржаће

се у Техничком одељењу Краљ. банске управе пр-
ва јавна офертална лицитација за набавку цеви и

фасонског материјала за потребе подизања водо-
вода у граду Битољу.

Ревидована предрачунска сума износи 149.904
динара.

Кауција у износу од 15.000 динара у готову

или државним хартијама од вредности полаже се
најдаље до 10 часова дана одређеног за лицита-
цију на каси Пореске управе за град Скопље.

Односни елаборат може се разгледати у рад-
но време до дана лицитације у Отсеку за хидро-
техничке радове у Скопљу — улица Кнеза Арсена
број 42/1.
- __Из канцеларије Краљ. банске управе у Ско-
пљу — У бр. 5856/38.

С. О. 2506 2—3

НАБАВКА ВОЋА И ПОВРЋА ЗА БАНОВИНСКУ
1 БОЛНИЦУ У ТЕТОВУ
На дан 18 априла 1988 године, почев од 11 ча-

сова пре подне, у канцеларији управе Бановинске

СЛУЖБЕНИ ЛИСТ Страва 5

болнице у Тетову, одржаће се друга усмено-јавна

лицитација за снабдевање болнице поврћеми во-

ћем за време од 1 априла до 30 јуна 1988 год.

Услови и остала обавештења могу се добити

у канцеларији економата болнице сваког радног

дана.
Износ кауције прописан условима полаже се

на болничкој каси најдаље до 10 часова пре подне

на дан лицитације. ;

Број 370. — Из канцеларије управе Бановин-

ске болнице у Тетову, 28 марта 1938 године.
2—8
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ПРОДАЈА ЈЕДНЕ ЛОКОМОБИЛЕ МАРКЕ ЕМЕЕ

(Прве маџарске фабрике пољопривредних маши-

на), шестице, без дреша

Према решењу г. Бана Вардарске бановине М

бр. 4960 од 17 марта 1938 год. одржаће се у 1

часова на дан 18 априла 1935 год. прва усмена

лицитација за поменуту продају.

Почетна сума за лицитирање износи 5.200—

динара.
· Лицитанти полажу комисији, пре почетка ли-

цитације, кауцијуу суми од 520 динара у готовом

новцу. Лицитант на коме буде остала локомоби-

ла, положиће 10%/ од постигнуте цене тј. додаће

још на разлику између почетне и излицитиране

суме, а осталима кауција ће се вратити.

Услови се могу видети у Отсеку за елекгро-

машинске послове (улица Кнеза Арсена бр. 42) у

канцеларијско време, а локомобила на дан лици-

тације од 10 до 11 часова у горе означеном мага-

цину, где ће се лицитација држати.

Из канцеларије Техничког одељења Краљев-

ске банске управе у Скопљу — У бр. 4960, на дан

1 априла 1988 године.

 

 

Радови

ИЗРАДА ВОДОВОДА У НАСЕЉУ КРИВОЛАК,

СРЕЗА НЕГОТИН-ВАРДАРСКОГ

На дан 30 априла 1938 год. у 11 часова одр-

жаће се прва офертална лицитација за израду у

насељу Криволак, среза Неготин-вардарског.

Предрачунска сума је 79.558,99 динара.

План, предрачун и услови могу се видети у

канцеларији Теренске техничке секције за коло-

низацију у Скопљу за време уредовних часова.

Кауција од 8.000 динара у вредносним папи-

рима полаже се у рачунском отсеку Врховног по-

вереништва аграрне реформе у Скопљу најдаље

до 10 часова означеног дана.
Понуде прописно таксиране са документима о

подобности надметања и плаћеној порези морају

се поднети на дан лицитације комисији за при-

јем понуде.

Из канцеларије Теренске техничке секције за

колонизацију у Скопљу, 26-1-1938 год. бр. 971/38.

5 04168 2—8
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РАДОВА НА ПОДИЗАЊУ
МЕБИМЛАЗИЈЕ У ПриИИ
априла 1998 год. у Техничком оде-
анске управе у Скопљу (Отсек за
послове — удица Кнеза Арсена бр.

друга офертална лицитација за
посао.

     

   

   

  
  

   

  

   

 

  

  
  

  
  

 

    

  

ума износи 2,081.А ДИН.

су од !29.000 динара за домапе
вом или вредећим АЕма

рачуноводству) полаже се
4јског одељења Краљ. банске

на дан лицитације најдаље до

нови, као и остали услови мо-

сничком одељењу ове Банске

хитектонске послове) сваког

риско време.
1 са-500 дин. државне таксе

ске у таксеним маркама, про-

једно са осталим прописним

1се полнети до 11 часова пре
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2 ПОД ЗАКУП СЕНОКОСА ИЗ
БОЛНИЦЕ У КУМАНОВУ

ЕТ с Е
ла основу Закона о државномУа

а ПравиНЕЕН за извршење законских одредаба
из одељка „Б", управа Бановинске болнице у Ку-
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зе љазинудве2 „И

 

манову одржаће прву усмену лицитацију за изда-

вање под закуп сенокоса из болничког парка за

лето 1938 год. 5 ~ ј

Лицитација ће се ОБАИтИНна дан28 а

1938 год. у 11 часова пре подне у болничкој кан-

целарији.

Кауција се полаже на болничкој каси најдаље

до 27 гприла 1988 год. у 10 часова пре подне.

Ако прва лицитација не буде успела било из

којих разлога, друга лицитација одржаће се на

дан 20 маја 1988 год. у 11 часова пре подне. _

Величина кауције, услови и остала обавеште-

ња могу се видети сваког дана у канцеларији уп-

раве болнице за време радних часова.

Позивају се заинтересовани на сву лицита-

пију. )

Из канцеларије Бановинске болнице у Кума-

нову, бр. 987 од 22 марта 1998 године. |

С. 0. 2496 _ он

 

ИЗГУБЉЕН ОРУЖНИ ЛИСТ

Пре петнаест дана изгубио сам мој оружни

лист издат ми од Начелства среза кавадарског под

бр: 190/1929 год. за моју двоцевку, ловачку пушку

број 12 и овим га оглашавам за неважећи.

Апостоловић Јано из села Радња, општина

Крњево, срез Кавадар.

 

_ очинско ОДРИЦАЊЕ

Мој син Смаил Али Садик напустио је моју

кућу и кућну заједницу и не слуша моје савете

С тога се овим одричем мога сина Смаила, искљу-

чујем га из кућне заједнице и недам му од моје

имовине вишта.

У Вирчки, 10 марта 1988 год.

  

Али Садиковић-Пеливански, земљоделан из

из села Вирче, среза царево-селског
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ОЧИНСКО ОДРИЦАЊЕ

Моји синови Русе и Насте приграбили су без-

власно у моме осуству све моје имање и почели

га расипати на штету моју и остале моје деце;

с тога се овим одричем мојих синова Русета и

Масте, искључујући их из наслетства и свих оста“

лих права законите деце, не признајући никакве

њихове дугове којим су оптеретили моје приграб-

љено имање. 5

Соломан Чанговић, млекар из Гадачника,
3. 0. 1538 ==

  



ОЛУЖБЕНИлист Страва Ј
 

Рад банског већа

У вези са развијањем туризма, Краљевска бан-

ска управа је у границама својих средстава, по-

магала разне организације планинара, туристичка

друштва, као и поједине општине (Охрид, Ресан,

Сурдулица, Дебарска бања). На жалост код наше

широке публике још није довољно продрла свест

о привредном значају туризма, те се са много

страна запажа недовољна активност или пребацу-

је на општу управу. оно што би приватна иници-

јатива имала да уради. МИ поред прописа Уредбе о

туризму, још ниједно туристичко место — сем (Ох-

рида — било то град или варош, није организо-

вало своје, општинске туристичке одборе.
Занатство је показало извесно оживљавање у

вези са грађевинском делатности. Нови занати

развијају се нормално, док има заната који опа-

дају, било због конкуренције индустријских про-

извода, било услед промена у навикама и животу,

док је кућна радиност у опадању. Краљевска бан-

ска управа се стара, колико је у њеној моћи, да

помогне и унапреди занатство и кућну радиност,

који заузимају тако важно место у нашој градској

привреди.
Индустрија у овој бановини била је доста за-

послена, и то како старија предузећа (Лесковац),

тако и млађа у осталим деловима бановине. У то-

ку године било је и нових тековина, а у изгледу

су и друге, за које су тражене или дате претходне
дозволе. Струмица и Охрид добиле су своје елек-
тричне централе. Захваљујући повољнијој коњун-

ктури за руде, рудници судоста запослени, а при-
према се још и експлоатација галенита у Кра

товском срезу.
Привредне коморе и професионална удруже-

ња су вршили задатке негде активније, а негде и
посве лабаво. Коморе су давале сугестије у. мно-

гим питањима привредне активности а у исто до-

ба браниле своја професионална права. Нарочито

су била удружења активна кад се тицало борбе

против безправног рада који је узео неповољне

размере. |
Стручно школство. — На територији ове ба-

новине има 75 стручних школа (занатских, трго-

вачких и индустријских) ресора Министарства тр-
говине и индустрије, које су под непосредним над-

зором повереног ми одељења. У свима овим шко-
лама било је школске 1936/37 године 8.034 уче-
ника-ца, 134 редовних и 466 хонорарних настав-

ника-ца. Број свршених ученика-ца исте школске
године износи 1.048.

Од наведеног броја ученика-ца само мало
њих (1—20%0) продужило је своје школовање на
вишим школама у земљи и иностранству, а сви
остали су ушли у привреду, највећим делом у Вар-
дарској бановини, као стручно особље (занатлије,

трговци, чиновници банака и привред. предузећа,
радници и пословође фабрика и др.).  

МИ редовног сази
(Наставак)
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теореме парнаПЕУтЕ

уардарске бановине
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С малим изузетком све стручне школе у по.
гледу стручне наставе лепо напредују, захваљују-

ћи строжијем надзору, чешћим инспекцијама, ода-

бирању управника и наставника по способности,

завођењу јаче дисциплине и строжијем оцењива-

њу. Такође је појачана и делатност на културном

и националном подизању омладине (разним пре-

давањима, стварањем певачких друштава и књиж-

нипа, прослављањем Св. Саве, јачим учешћем у

националним манифестацијама и друштвима и др.).

Разуме се, да ће успех у свему бити још већи, ка-

да буду решена: питање уџбеника, питање снабде-

вања школа машинама и училима, питање радио-

ница за практичну обуку, као и питања школских

зграда.
Упис у школску 1987/38 годину показује веђе

интересовање за стручне школе. Такође се приме-

ћује, да се све више траже и радо запосљавају

свршени ученици стручних школа, а повољни

шљења старешина запослених ученика потврђују
ми -

  

ова приликом прославе 25-го-

Србије, која је 38
изложба ђачких рад
дишњице ослобођења Јужне

многе била право изненађење.

У току ове буџетске године затворене су две

женске занатске школе које нису имале законске

услове за даље постојање, а створена је једна так-

ва школа (у Врањској Бањи).

Да би се омогућио бољи успех сиромашним

ученицама утрошено је из средстава Фонда за по-

магање стручних школа ове бановине 45.000 дин.

Ова је сума подељена на 30 стручних продужних

школа, с тим да се набаве уџбеници и при свакој

школи образује књижница уџбеника. Такође су из

бановинског буџета додељиване помоћи и стипен-

· дије за школовање сиромашним ученицима коју

су то заслужили својим успехом и владањем.

Што се тиче буџетирања школа у току ове бу-

џетске године која је на измаку оно је текло нор-

мално са малим изузетком.

Из свега изложенога види се вилики значај

који има за привреду ово одељење. Предлог бу-

џета је заиста мали према обиму потреба- али се

више није могло. У исто време он претставља ми-

нимум испод којег се не може, те се надам да ће

остати онакав како је предложен.

 

Те

Г. Бан изјављује да још има експозе Финан-

сијског одељења па ће после тога отворити ди-

скусију.

Добија реч начелник Финансијског одељења

г. Милојевић Александар који чита свој експове:
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ЕКСПОЗЕ

Начелника Финансијског одељења Банске управе

по предлогу буџета расхода Финансијског

одељења за 1988/39 год.

Предлог буџета расхода Финансијског одеље-

ке управе за 1938/59 годину износи укуп-

· 5,589.881 —— и то: редовни расходи Дин.

4,909. 98 |— и ванредни Дин. 430.000— По сада ва-

жећем буџету, кредити за Финансијско одељење

одобрени су укупно Дин. 5,725.614— и то: редов-

ни расходи Дин. ОБЕ и ванредни расходи

Дин. 5830.000— -

Према томе садањи

сијског ОРОКа за 958789
Динара 356.6 код редовну

Дин. 286.5: а и код ванредних расхода за Дин.

100.000.—

г буџета Финан-
„мањи је за

предЛЛО

Нину

 

  

и расходи:

 

1 плата — периодске по-

Тир ожај чи додаци чиновника, изврше-

НО је повгећавање садан буџета за Дин. 66.918—

Избог повећања принадлежности служ-

ка по најновијој Уредби и што се предвиђају

Пиве нова места чинов. приправника због наглог
раста послова, како на ликвидацији, исплати

ако и на књижењу докумената за народне школе,
убоји је посао са садањим особљем немогуће на
зреме обављати, а сви послови у Финансијском

=љењу морају бити увек ажурни због редовног
касе сваког месеца, слања тих прегледа

ој контроли, и спремања на време завршног
депшњег рачуна. Поред тога старији чиновници,

морају се увек употребљавати ради прегледа и

контроле прихода свих бановинских установа. Са

 

ице и пол

  

  

   

  

 

овим повепањем особља, и послови ће бити на

време свршавани.

По парт. 212 поз. 2 плате — периодске пови-

> званичника смањеноје За14: 960.— из ра-   

  

што је
Н а сада

почетноВИНА

10 парт. 212 поз. 3 плате — периодске пови-
служитеља остале су исте као и у садањем

досадањи тк прешао у чи-
се предвиђа званичник шофер у

додаци лични и породич-
.000.— на основу Уредбе

МОЈ принадлежности
< службеника.

награде дневничарима повећане
такође према Уредби Мини-

што се и овде предвиђа једно

  
По тарт. 218 ЈЕ

(еј ада Лаве 210)
ЊВ С савета

место званичника-дневничара и то специјал-

(ов=

ново
но дактилографа, кота Флнансијско одељење да-
нас нема, те дактилографске послове обављају са-
ми чиновници, чији посао услед овога заостаје.

По парт. 214 поз. ! и 2 додаци и хонорари
повећани су за свега Дин. 3. за органа Глав-
ве контроле, чији се је посао после преласка на
бановину издржавања народних школа удвостру-
чис тј. ово његово повећање износи у висини 20%/0
смањеног хопорара, тако да он са овим повећа-

      

СЛУЖБЕНИ ЛИСТ _— з ЈЕ

их расхода за

   

Број 885

 

- -—

њем не прима ништа више него што је то раније
примао, када није било извршено смањење.

По парт. 215 поз. 1 личне пензије повећане су
за Дин. 10.149.— услед нових пензионисања бано-

винских службеника.
По парт. 215 поз. 2 удовичке пензије остале

су углавном исте као и у садањем буџету.
По парт. 215 поз. 3 додаци лични и породич-

ни свих пензионера повећани су за Дин. 11.480—
услед нових пензионисања.

По парт. 215 поз. 4 на пензионисање свих чи-

новника и службеника остао је исти износ као и
у салањем буџету.

По парт. 215 поз. 5 помоћи — народна при-
знања повећана су за Дин. 100.000— о чему је

начелник Управног одељења дао своје специјално
образложење и потребу за ово повећање.

По парт. 216 допринос пензионом фонду ба-
новинских чиновника и службеника смањен је за
Дин. 20.000—

__Укупни лични расходи у Финансијском одеље-

њу износе Дин. 1,523.5681— који се деле. на ак-

тивно особље Дин. 939.560—: на додатке и хоно-

раре начелницима одељења и органу Главне кон-.

троде Дин. 125.000— и на пензије к помоћи уце- ·

лој бановини Дин. 459.021— што чини 2907 од
целокупног износа расхода по предлогу буџета
Финансијског одељења.

ко
о
па

ња
аб
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е

Б. Материјални расходи -

До парт. 217 путни трошкови и дневнице за
службена путовања повећани су са Дин. 10.000.—

из разлога да би Финансијско одељење путем сво-

јих контролних органа могло: развити што већу
делатност како на прегледима, тако и на контроли

код свију бановинских установа и осталих надле-

штава која прикупљају бановинске приходе, у ци“

љу што ефикаснијег стварања бановинског при-
хода који се буџетом предвиђају.

По парт. 218 поз. ! за канцеларијске и мани-

пулативне трошкове извршено је повећање за Ди-

нара 63.500— у главноме за провизију Поштан-
ској штедионици услед наглог пораста промета

чековног рачуна за исплате које Финансијско оде-
љење обавља за издржавање народних школа и
за одржавање зграде Банске управе, пошто се сва
одељења бановине концентришу на једно место,
те су ови кредити који су до сада били код поје-
диних одељења сада тамо укинути.

По парт. 218 поз. 2 за куповање железничких
карата кредит остао исти. По парт. 218 поз. 3 сви
трошкови око израде, састава, штампања и повеза
бановинског буџета и завршног рачуна, повећани
су за Дин. 15.000.— из разлога што се је овај кре“
дит показао сада недовољан, када се узме у обзир
да се предлог буџета ради и коричи у 110 приме-
рака а дефинитивно одобрен буџет ради и коричи

у 200 примерака и најзад завршни годишњи ра-
чун са свима прилозима у најмање шест примера-
ка, ради благовременог разрешења од стране Глав-
не контроле.

По парт. 218 поз. 4 кирије смањења су за Ди-

нара 305.600— из разлога што се од 1 маја ове

  



 

године сва одељења Банске управе усељавају у '
новоподигнуту зграду Управе полиције, где се ки-
рија неће плаћати, услед тога што је бановина за
довршење нове зграде дала општини скопској бес-
каматни зајам из закљученог зајма од 20,000.000
динара за подизање банске палате, до кога је вре-
мена Општина дужна зајам да врати а Банска уп-
рава да не плаћа никакву кирију.

По парт. 218 поз. 5 осигурање бановинских
зграда и намештаја, кредит је повећан за 59.000
динара из разлога што су слични кредити за оси-
гурања код свију бановинских установа брисани и
концентришу се на једно место, у Финансијском
одељењу, које је и законом позвано да се стара о
целокупној бановинској имовини.
| По парт. 218 поз. 6 трошкови за огрев и освет-
лење остали су исти.

0По парт. 218 поз. 7 за набавку летњих и зим-
ских одела за шофере и служитеље кредит остао
исти. |

По парт. 218 поз. 8 таксе по споровима сма-
_ њене су. за 500 динара. |

По парт. 218 поз. 9 ошнтински прирези на ба-
Ња смањени су за Дин. 15.000.— јер
да буду предвиђени у већем износу.

3
(о

новинска има
нема потребе

__По парт. 219 паушал за путне трошкове и
дневнице органа Главне контроле. за преглед и
разрешење годишњих рачуна смањен је за Динара
19,000—- с обзу је прошле године разреше-

А
Е
Л

почев од 1981/82 год. до
да се у свој години има

но 6 годишњ

     

     

   

   

  

   

  
   

   
  

   

разрешити год јачун за 1987/58 и годишњи
1926/30 и бановински    

  

Бачуни бивших област
за 1930/31 год, чије р:
шле године да у
нису визиран
троле тре

могло про-

 

ми предлог за раз-
ивају органи Глав-

бановинских пут-
потреба. за исте,

у главноме за
набавку једног новог путничког аутомобила за
спољну службу, пошто је досадањи длотрајго те
се мора расходовати и изложити продаји. За ва-
бавку овог новог аутомобила утрошило би се нај-
више до Дин. 70.000—

 

Бановински дугови

По-парт; 221 пов. 1 ануитет по зајмовима сре-
зова: скопског и жеглиговског и бив. округа врањ-
ског остао је исти.

По парт. 221 поз. 2 ануитет за Дечји дом Кра-
ља Александра у Скопљу остао је исти.

По парт. 221 пов. 3 ануитет по зајму од Дин.
20,000:000.— за подизање банске палате који је
зајам прошле године закључен смањен је за Дин.
500.000.— из разлога што овај зајам неће бано-
Вина подићи одмах у целости већ у траншама од
по: 5,000.000' динара, тј. онако: како радови на по-
дизању банске палате напредују те: за ову годину
нећебити потребан: већи. ануитет од предвиђеног.

По парт. 221 поз. 4 унет је'нов 'ануитет дру-
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штву „Злетово Мајнс Лимитед" по закљученом
зајму од Дин. 7,009.000 у износу од Дин. 260.000.—
тј. половина колико је бановина дужна свој део
да сноси, а половину сходно решењу Министар-
ског савета сноси држава. По овом зајму дугуј
се у ствари Дин. 4,666.666,66 а остатак друштво
поклонило, тј. оно учествује са својим дел
намењени циљ зајма.

По парт. 222 поз. 1 на достојно претстављање
Банске управе у земљи и на страни смањено је
дин. 2.00.—

По парт. 222 поз. 2
њено је Дин.

р
ф

С;
У

м за

на поверљиве циљеве сма-

тан и
д—

о канцеларије

о
оа

09.0

Ванредни расхољи

По партији 224 унет је нов кредит од 100.000.
девара за оправку свих бановинских зграда. Ба-
новина има својих зграда по срезовима (среске

е које“ је
~с времена на време оправити да не би

дошло до њиховог руинирања.
По парт. 225 обавезе бановине из ранијих го-

Дин. 200.000— из разлога што

По парт. 226 и 227 за припрему одбране из
ваздуха, опрему и издржавање ватрогасних чета,
Кредити су остали исти као и у садањем буџету.

Као што је напред изложено материјални рас-
#71 1 ЉА

 

те   

 

  
Г. Бан нато изјављује: Господо бенски већ-

ници, саслушали сте експозе МР МЕ и Уодеље-
 

 ња, а јуче сте чули експозе осталих одеље
примили њихове бумете, па вас молим да се јаве
за реч ко жели да говори о наведена три експозеа.

Одмах се јавља за реч већник среза неродим=
ског г. Милан Никшић, који чита свој говор:

 

Господине Бане, господо већници!

Пуних 830 и више година просвета је била мо-
надам да ми колеге неће замерити |

што се осећам најповванији да у име своје и сво-
јих колега изчесем овде своја опажања на прили-
ке и потребе 'народних школа у нашој бановини,
уколико оне имају везе са данашњим претресом
пројекта буџета Просветног одељења.'

Као што смо из експозеа г. начелника чули ол
1 априла 1937 године излржавање наролних шко-
ла' прешло је са буџета општинских управа на те-

та: саИЦ АЗАЕЈ
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уредби ирет буџета бановине и оно се врши по
правилнику г. Министра просвете.

С обзиром на све тешкоће с којима се и шко-
ла и учитељи деценијама имала борити, разумљи-
во је са коликом је радошћу овај новитет прим-
љен = поздрављен од свију пријатеља школе и
просвете.

Ова одлука надлежних фактора уливала је
код учитеља наду да ће сад бити више разумева-
ња, више познавања прилика, више добре воље и
најзад и више средстава на расположењу за успе-
шан рад у школи.

Али на жалост, господо, из података који су
нам од стране учитељства достављени, та штед-
ња и вечита економска криза изгледа да су и
овде учинили своје. Место да овом приликом на
концу године овог новог школског живота, са за-
довољством посматрамо корисне плодове овог на-
НА новитета, ми констатујемо да овај начин
задржавања школа у многим школама погоршао
5 стање школе затечене од 1! априла 1987 године.

Вама је господо познато какав утицај на шко-
оже имати школски служитељ. Његова дуж-
као служитеља не састоји се само у свртша-

вању наредаба свога управитеља односећа се на
благовремено снабдевање школе пијађом водом
за децу, на благовремено ложење пећи, на одржа-

примерне чистоће у школским просторијама
и двориштима, него се његова дужност састоји и
у обделавању и одржавању школских вртова и
школских башти.

За оваку тешку службу одређено је буџетом
за 1937/38 год. просечно плата од 200 до 250 ди-
нара месечно или око 7 динара дневно. Значи да
је школски служитељ у овој години био најмање
плаћени физички радник у целој бановини.

Друга моја примедба, господо, односи се на
питање огрева школе и наставника.

Највише кукњаве и незадовољства, господо,
од стране учитеља скоро у свима школама ове зи-
ме могло се чути противу недовољних кредита за
огрев у школама. Овде су, господо, учињене две
замерке. Једна је што су уопште мали и недовољ-
ни кредити додељивани школама по овој
ји. Друга је што се при расподели ових кредита
на поједине школе нису узимале у обзир месне
прилике и цене дрзима у појединим крајевима, не-
го се овај кредит паушално додељивао. Обе ове
замерке дају се за ову годину правдати разлогом
што је ово био почетак и није се имало искуства
и потребних података.

Оскудица у огреву ометала је правилан и нор-
малан рад у школи,

Са задовољством

 

констатујем да је Краљев-
ска банска управа да ово зло, ако не да потпуно
излечи, да га бар ублажи, у пројекту буџета за
1938/39 год. обе ове позиције и на школске слу-
житеље и на огрев повећала, са по десет проце-
ната. Само ми је ипак жао што нису били у мо-
гућности да у пуној мери задовоље ове две на-
сушне потребе.

Рекао сам господо да ни предвиђено повећа-
ње од 109, на ове школе неће бити довољно да
задовољи ову потребу и не даје нам гаранције да
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због оскудице у огреву неће у идућој години на-
става бити ометана. Нарочито с обзиром што се
са овим огревом по закону имају користити на-
ставници народних школа.

Али кад већ није могуће ову позицију пове-
ћати и кад се мора штедети и онамо где штедњи
нема места, онда молим Господина Бана и начел-
ника Просветног одељења да са начелником Фи-
нансијског одељења нађе пута и начина да се кре-
дити за огрев школама додељују не по кључу и
сразмери према прибраним средствима и потреба-
ма осталих одељења, него да се исти достављају
У оно време када су дрва у дотичним крајевима
најјевтинија. 10 је лето и у почетку јесени.

Сума предвиђена по парт. 113 поз. 1 за оправ-
ку и кречење школа остала је и у овом пројекту
бупета иста као и за буџетску 1937/88 год. Нала-
зим да је и она мала и сасвим недовољна да задо-
вољи хигијенске и здравствене потребе наше де-
це, али верујем да су овај недостатак уочили и г.
Бан и његов начелник Просветног одељења, па да
се с обзиром на штедњу није могло више учинити.

Из бупета за 1937/38 годинувиди се да је
предвиђена прилична сума за набавку књига за
школске књижнице и претплате на препоручене
службене листове,

Дозволите ми, господо, да на крају мог изла-
гања ма и летимично укажем на још две важније
стварчице, које нису уошште ни у овом пројекту
буџета ни у буџету за 1957/38 годину никако пред-
виђане.

Од како постоје школе у малој предратној
Србији, а касније и у ново-ослобођеним крајевима
одувек се школама давао известан кредит ма за
и најскромније обављање светосавске прославе.
Тај дан не само да је био дан радости за малиша-
не и њихове родитеље, него је то био још и дан
негдашње наше славе и величине, којом се прили-
ком оживљавају светле успомене како на великог
српског просветитеља тако и успомене на исто-
ријско доба Немањића. ;

Не могу да пропустим да овде са задовољ-
ством не изнесем један случај где је једна општи-
на насељена од самих Арнаута послала управите-
љу школе новчану помоћ за прославу Св. Саве са
пропратним актом у коме каже да се поклон ша-
ље школи, јер општинска управа поштује и цени
значај Св. Саве и његове прославе.

Молио бих г. Бана и начелника Просветног
одељења да ово имају у виду приликом саставља“
ња буџета за наредну годину и предвиде за ову
сврху ма и најскромнију суму.

Школски вртови увек су били угледна добра
на којима се наш народ поучавао у калемљењу,
расађивању, садњи воћака и другог. Просветне
власти су увек расписима указивале учитељима на
значај школских вртова и учитељи су упућивани
на „угледно искоришћавање школског имања.
Школски су вртови одувек служили на част и учи-
тељима и просветним властима. Нису ретки слу-
чајеви да су учитељи награђивани за свој успешан
пољопривредни рад.

Молио бих Банску управу да и ову потребу 
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има у виду приликом састава наредног буџета и

предвиди извесну суму колико то буде могуће.

Мени је особито мило и захвалан сам у име
колега банских већника г. начелнику Просветног
"одељења на оним ласкавим речима о раду и љу-
бави младих наставника у овој бановини, према
школи и своме узвишеноме позиву и желео бих
да се њиховом младалачком жару додају у потпу-
ности и потребна материјална средства, да они мо-
ту свој васпитачки позив до крајњих граница мо-
гућности успешно изводити на корист школе и
нације. Е |

»

нички Г. Милгн Тасић, који захваљује што је у
буџет унета сума за подизање гимназије у При-
штини, па моли да се то и оствари.

Г. Бан примећује да ће то бити урађено. Ка-
ке да су досад биле расписане две јавне лицита-
ције али обе нису успеле. Сада су цене повећане
и биће оглашена трећа лицитација па изражава
наду да ће ова трећа лицитација успети, па верује
да ће радови отпочети у току месец дана.

Реч добија бански већник среза пчињскогГ.
Стојан Јовановић-Шокар који говори о школским
приликама, напомињући да се за просветне при-
лике не може потужити, јер школа има довољно.
Нарочиту пажњу треба посветити наставницима
школе, којима треба ставити у задатак да народ
подучавају у свим пољопривредним гранама, а на-
рочито у пошумљавању. Школа треба да шири ту
пропаганду, да би дете још из малена било упо-
знато са важношћу пошумљавања. Треба уопште
ширити културу у народу подизањем читаоница и
књижница. Исто тако треба неговати соколство
коме се такође мора поклонити озбиљна пажња.
Школе треба благовремено снабдети са огревом,

у коју би сврху било потребно да постоји резер-
вни кредит, из кога би се дрва на време набавља-
ла. Каже да су школски служитељи слабо награ-
ђени и налази да би им требало дати плату нај-

мање 300 дин. месечно, ако би се желело да они
тачно,врше своје дужности.

Говорећи о Техничком одељењу, истиче да су
путеви веома лоши, а нарочито каже да је слаб
пут Врање — Куманово — Крива Паланка. Сматра
да је тај пут од особите важности за привреду,
трговину и стратегију. Исто тако истиче значај пу-
та Врање — Големо Село, па моли да се и њему
посвети пажња.

Истиче важност и значај удружених здрав-
чствених општина, за које каже да су добре и ко-
рисне за народ, у толико пре што је лекар ди-
ректно у народу и што се сељак не излаже вели-
ким трошковима када му је потребно да потражи
лекарску помоћ. Али се жали да се лекари често
премештају и да услед тога здравствене општине
дуго времена остају без свога лекара. Прикупља-
ње здравственог приреза иде веома слабо и није
убран за 4—5 година, па моли да се нареди оп-
штинама да прикупљају тај прирез да се не би

_ нагомилавао, јер ће онда бити теже да се убере.

Јавља се за реч бански већник за срез грача-

Врањска бања је веома лековита и врло ко-
рисна за народ. Међутим она је веома скупа за
сиромашног човека и сиромашнији људи тешко
могу у тој бањи да потраже лека, а нарочито од
маја месеца када почиње сезона. Предлаже да се
купалишна такса снизи и верује да ће се приход
надокнадити услед тога што ће бити више купа-
ча. Врањска болница нема довољно послугеи
веша.

Маларија је још увек раширена у нашим кра-
јевима и од ње је остало поштеђено свега 200/
становништва. Због тога моли да се превентивна
средства дају већ у априлу. У вези с тим предла-
же да се кинин даје не само здравственим домо-
вима него и удруженим здравственим општинама.

Стара српска царинарница у Ристовцу сада је
реновирана и има 30 одељења а у ствари није ис-
коришћена. Предлаже да се иста искористи било
за дом стараца, било за занатску школу или одр-
жавање течајева.

У вези са експозеом Финансијског одељења
не би имао ништа да примети, али напомиње да
би таксе на бицикле требало смањити за она лица
која их службено искоришћавају.

Реч добија бански већник за варош Прилеп г.
Тодор Петровић који каже да би у вези са снабде-
вањем школе огревом требало школама одмах по-
слати готово новац, па да се издаци доцније прав-
дају исправним рачунима. Налази да заједница до-
ма и школе није испунила свој задатак, јер се ђач-
ки родитељи на заједничким састанцима са настав-
ницима снебивају да им искрено даду своје при-
медбе. Као пример износи незгодне приликеу
Прилепској гимназији, па зато предлаже да се по-
шаље једна комисија из Банске управе да извиди
и уклони све те нездраве појаве.

Затим износи питање скопског дневника „Вар-
дар", па каже да је штета да наш Југ нема своје
гласило. Истиче да је ранији Бан на прошлогоди-
шњем банском већу обећао да ће лист ускоро по-
кренути, али да од тога није било ништа. Каже да
нашу бановину не можемо замислити без свога
гласила на своме народном језику у времену, када
се већ појављују листови на страном језику. Апе-
лује на г. Бана да се овом питању поклони пуна
пажња и са издавањем таквог листа што пре
отпочне.

На ово г. Бан одговара да ће по његовом
обавештењу приватном иницијативом ускоро по-
чети у Скопљу да излази локалан лист.

"Већник г. Петровић наставља да говори о пу-
тевима у своме крају, па каже да је мориховски
крај отцепљен од центра и читавог света, јер има
села која су удаљена по 60 км. од пута. Путова
нема сем оних који су остали од времена рата. |
Моли да се нађе могућност да се општински пу-
тови кулуком оправе и доведу у исправно стање.

Бан г. Новаковић одговара да Банска управа
нема ништа против тога да се општински путови
оправљају кулучарином, одређеном за бановинске
путове, али за такве случајеве општинске управе
треба претходно да поднесу претставку Банској
управи.

После тога већник г. Петровић излаже да је



 

чувени Расим-бегов мост у дотрајалом стању и да
су две општине спремне да даду једна 100.900—
а друга 50.000.— за његову оправку, али то ипак
није довољно, па зато моли да Бановина да из-
весну помоћ за изградњу тога моста.

Говорећи о бановинској болници у Прилепу,
каже да нема довољно просторија а да рубље и
постељне ствари нису замењивани већ 10 година,
па моли да се додели од стране Банске управе
извесна помоћ за набавку рубља и постељних
ствари за бановинску болницу у Прилепу.

Бански већник среза подгорскогг. Павле Ми-
лић захваљује г. Бану што је бупетом Управног
одељења одобрио кредит за помагање национал-
них радника, али сматра да је тај кредит сасвим
мали. Истиче да је смањен фонд за подизање ос-
новних школа и налази да је сума од 1,500.000.—
динара сасвим мала за подизање основних школа.
Путеви су у лошем стању и исте треба поправља-
ти. Призренска болница има свега два лекара али
нема подесне зграде ни довољан број кревета.
Предвиђен је кредит за подизање нове болничке
зграде па моли да се отпочне са радовима још
с пролећа.

Г. Бан одговара да ништа не стоји на путу
подизања бановинске болнице у Призрену, али оп-
штина треба да се постара за земљиште.

Добивши реч, а за град Лесковац г.
Стаменковић Гавра истиче важност Сијеринске
бање и каже да би и та АЕ била активна као
Врањска и Каталновска бања, када бину њој би-
ло повољно решено стамбено питање. Када би се
одобрио регулациони план, учитељско друштво
из Лесковца подигло би у Сијеринској бањи свој
дом, а исто тако би подигла своју зграду и једна
здравствена задруга која је за ту сврху и основа-
на, али да би се све то постигло, треба одобрити
регулациони план. Исто тако моли Банску управу
да се поправе купатила у Сијеринској бањи.

еч добија бански већник за срез струмички
Б: АНИЈЕвић Мане и говори о школским прилика-
ма у своме срезу, па каже да су кредити за на-
бавку: дрва за огрев школа довољни, али да новац
треба слати унапред. Служитељи су довољно на-
грађени и није тачно да служитељ мора да обра-
ђује школску башту, јер ако је учитељ на своме
месту, он ће то ДАО заједно са децом.

Од г. начелника Техничког одељења тражи
обавештење 0 1 Струмица—Удово, чија је из-
градња отпочела пре 5—6 година па још није
готов.

Начелник Техничког одељења г. Николић Љу-
бомир одговара г. Хаџијевићу да је расписана ли-
цитација за поправку тога пута.

Говорећи о Санитетском одељењу, каже да
многе вароши са 5—6.000 становника имају своје
болнице, а Струмица која има преко 10.000 ста-
вовника нема болнице. У Струмици влада у велико
маларија. Тражи да се на сваки начин бар следеће
године у Струмици подигне болница. Моли да се
здравственом дому у Струмици додели извесна
сума за набавку кинина.

Реч добија већник за срез кривопаланачки г.
Јаћимовић Мита, који чита свој говор:
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ОСои Бане, Господине Подбане,

"господо начелници и бански велници, -—

Срез кривопаланачки кога ја овде претстав-
љам као бански већник, мислим да је најсиромаш-к>

| у целој бановини, који уопште нема никаквих

војих прихода, сем печалбарство које намје оста-
ло такорећи у наследство од наших предака, пе-
чалбарство у моме крају пре извесних година би-
ло је дошло на потпуно сурнисање, јер један рад-
БИК епалбар пре —ИЕРадио _је дневно од.
5—10 дин, 20 динара.                      

Овакво стање радника! трајате је све до доласка.
на владу г. др. Милана Стојадиновића; по доласку
на владуг. Стојадиновића-наш сељак печалбар по-
чео је да расте и да се поправи за непуне три го-
дине данашње владе, радник је побољшан тако
добро да један обичан радник ради данас дневно
од 15—20 динара, а један мајстор од 25—85 дин..
дневно, нашта радник у пуној мери захваљује да-
нашњој Краљ. влади и осећа њено заузимање.

Јуче сам у експозеу г. начелника Просветног
одељења чуо да је напоменуо повраћај отварања
гимназије у Кр. Паланци, што ме врло радује и
задовољава а не само мене господо, него ово
главно питање тангира цело живље среза криво-
паланачког, коме би се вратила једна стара теко-
вина гимназија коју смо имали још за време тур-
ске владавине, а изгубили смо је 1985 године из
којих разлога то не знам, али свакако да је по
СВРЛИ политика, пошто нам је посланик кога је
народ бирао отишао странпутицом, стварно он је

зато осудио и остао на

  

егоотишао, народ це њега

своме правом гледишту,
Поред тога не могу да пропустим а да се не

захвалим г. Бану у челн П
љења, на њиховом све
оби помоги сереворниа т М 1
финитивно довршена школа ]ј С анКНА а пружи-
ле су још извесне мале помоћи и им 1 ;
у срезу наше, ове будетске године к а т4е.

_ Јо: морам напоменути господо, 1а кри-
вопаланачки сада има у изградњи школ Лу
у Отошници планску, која је ПонеленЕаЕто крова
и за коју је народ дао све оно што је могао, ка-
мен, песак и земљани радови све је кулуком изра-
ђено, остали је рад извођен за новац, докле је
имала. За кровну конструкцију село Отошница не-
довољно је добила од Банске управе помоћ од
10.000 динара и грађу припремила чим се време
побољша наставиће се рад на истој, да би се ове
године могла школа у Отошници довршити пот-
ребна је једна вепа сума помоћи од 70—80.000 ди-
нара, за коју молим да се одобри.

Тако исто у изградњи су школе у селу Габру,
Киселици и Малој Црцорији без плана које бита-
кође требало помоћи у довршењу истих.

 

  

Исто тако морам нагласити да у моме срезу.
има већ израђених школских зграда а недоврше-
515 у селу Жидилову станови, селу Трнову стано-
Г Огуту приземна учионица и Лукама приземље,
ачије довршење не треба велика помоћ, али сва-..
како једна сума од 15—20.000 динара, да би се и.
она једном довршила.
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Даље, желео би да проговорим нешто и о

експозеу г. начелника Техничког одељења.

Господине Бане, о саобраћајним приликама у

срезу кривопаланачком немам потребе да много

говорим какве су, јер лично сте се уверили када

сте прошле године долазили у Криву Паланку. На

самом државном путу местимично не може се сло-

бодно пролазити, а тада може се помислити како

је на путевима који нису државни. Државни пут

Куманово — Крива Паланка — Деве Баир од 40

километара па до границе скроз је неисправан. Да

би се овај државни друм могао довести у исправ-

но стање, господо, треба огромна сума кредита из

јавних радова за коју малимг. Бана и г. начелни-

ка Техничког одељења да учине предлог Краљев-

ској влади и ову суму издејствују.

Да би се државни пут о коме се говори могао

заштитити од бујица и потока, предлажем да се

издејствује кредит из јавних радова од Краљевске

владе, да би старо речно корито у Ранковцу пре-

секло и ранковачки поток врати у старо речно

„Корито, као што је то предложио технички оде-

Е љак из Криве Паланке Банској управи.

= Тако исто могле би се све бујице у ранковач-

ком, љубинском, гиновском, петраљичком, псач-

ком и мондивњачком пољу пресећи и очистити ку-

луком, чиме би био сачуван државни пут.
Бановински пут Крива Паланка — Трговиште

не може се уредити без огромних материјалних

издатака, те молим Банску управу да се одреди

једна већа сума помоћи из бановинског путног

фонда и да се настане да се сви пропусти на до-

сада прокрченом путу израде, како би се народ

могао бар донекле служити путем.
На послетку дозволите ми да изнесем још јед-

ну важну потребу среза криво-паланачког која је
неопходно потребна да се задовољи. Срез криво-

паланачки по бројном стању становништва заузи-
ма 13 место у бановини а по површини 9 место,
ако се не варам, те овај овако велики срез, који

је удаљен од железничке пруге нема бановинске
болнице. Кадби се десио случај да се неко разбо-
ли у Караманици, до кумановске бановинске бол-
нице треба му да пређе 100 километара ради ле-
карске помоћи. И здравом човеку оволики пут на-
поран је, а може се замислити шта је то за бо-
лесника. Стога молим да се у Кривој Паланци от-
вори амбуланта са десетак кревета и једним лека-
рем, ради указивања прве помоћи болесницима.

Истовремено молим да се осигура у овим кра-
јевима кинин који је потребан за лечење противу
маларије, јер здравствене станице у срезу криво-
паланачком забележиле су око 4.500 болесних од
маларије, од кога броја је утврђено да су заиста
боловали од маларије 3.700. Да је било кинина до
краја ове године број оболелих био би свакако
мањи.

Оволико сам имао да кажем.
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  [. Бан после тога у 10.50 ч. даје одмор од 10
минута.

| По свршеном одмору реч добија бански већ-
ник за срез дојрански г. Радовић Џетко који из-
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јављује да је просвета најважнија од свих осталих

ресора. Банска управа треба нарочиту пажњу по-

светити учитељима и исте упућивати да одржава-

ју аналфабетске течајеве, а учитељице да се ста-

рају за одгој домаћица. У нашем срезу учитељи

добро врше своје дужности. Ниједан срез није то-

лико пострадао колико дојрански а нарочито ус-

лед земљотреса 1931 године. Основна школа уВа-

ландову није још увек довршена. Сматра да је

кривица до бив. управитеља школе да то није из-

вршено, услед чега се сада школа налази у згради

која уопште и не личи на школу. Апелује да се

зграда која је већ под кровом што пре доврши.

Срез дојрански нарочито страда од маларије,

"па би требало отворити маларичну станицу у Дој-

рану.

Моли да се пут Струмица — Варош — желез-

ничка станица што пре доврши, јер је то један од

најважнијих путева у сваком погледу. Остали су

путеви добри. За оправку путева употребљава се
и бановинска и општинска кулучарина, али мосто-
ви који су срушени за време рата као и ратни пут
који су Немци подигли треба оправити и оспосо-
бити за промет у толико пре што ти путеви имају
туристички значај.

Реч добија бански већник за срез штипскиГ.
Филовић Моне каже да је народ у његовом крају
веома сиромашан и једва је поднгао једну оп-

штинску зграду у Лаковици за општинску судни-
цу а сада срески начелник и посланик терају на-
род да зида и другу општинску зграду а она прва

је празна. Нека су села сад удаљена од општине

по 4 сата хода.

Већник за срез власотиначки г. др. Радул Ве-

лашевић, говори о значају соколства па наглаша-
ва да соколство нарочито оскудева у техничком
особљу. Апелује на начелника Просветног одеље-
ња да својим старешинским утицајем допринесе

код учитеља да се свесрдније посвете раду у со~
колству. Соколско друштво оскудева у простори“
јама за вежбе. Захваљује се Банској управи што
је дејством исте у Власотинцу Дом за соколе пот-
пуно осигуран.

Апелује да се школа у Горњем Ораху преме“
сти, пошто по мишљењу стручњака она не може
да опстане на месту где се сада налази услед бу-
јица. Моли да се чланови одбора за подизање
спомен-чесме изгинулим борцима, која је подигну“
та још 1932 године, да једном већ разрешница,
пошто се претходно изврши колаудација и рачуни
пстпуно ликвидирају. Путеви у северним делови-
ма бановине су веома рђави и по њима не могу да
прођу ни обична кола. Народ се слабо одазива ку-
луку, а кривица лежи у томе што рад на кулучкој
обвези није добро организован. Моли да се шефу

Техничког одељка да више овлашћења и самостал-

ности за одржавање путева а противу оних који

се не одазивају обавези кулука да се примени

строжија казна. Исто тако тражи да се Техничком

одељку да помоћ у алату јер народ нема чиме да

ради. Моли да се главни пут Власотинце — Јастре-

бац — Добро Поље — Црна Трава, који је потпу-
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но нропао и оглашен за општински пут поново
огласи бановинским односно да се исти доведе у
исправно стање бановинским кулуком. Исто тако
је и пут Власотинци — Равна Дубрава потпуно
пропао.

Болнице су у слабом стању и исте нису у мо-
гућности примати све болеснике, па се дешава да
се многи болесници морају враћати кућама. Моли
да се омогући напредовање у служби болничким
служитељима.

" После тога чита претставку у погледу троша-
рине коју су потписали 17 разних угоститељских
друштава.

ГОСПОДИНУ МАРКУ НОВАКОВИЋУ,

Бану Вардарске Бановине — Скопље

Господине Бане,

Дужност банских већника је да вас увек упо-
знају са жељама грађана оних крајева одакле су
дошли бански већници. Дужност банских већника
је и та да моли за помоћ, као и да налази начин
како да се омогуће материјална средства за дава-
ње помоћи грађанима из бановинског буџета. Све-
сни изложенога, а умољени од грађана из среди-
не из које смо дошли, а у вези буџета бановине
за 1938/39 год. част нам је умолити Вас господине
Бане, да се наплата трошарине на вино и ракију
наплаљује паушално из следећих разлога:

1) Једна од главних средстава прихода грађа-
нима наше бановине у извесним пределима је ви-
ноградарство, које је по квалитету вина данас чу-
вено не само у нашој бановини већ и у иностран-
ству. Циљ и бановине и државе је да допринесе у
ширењу виноградарства у свима пределима где су
климатске прилике подесне за то, уклањајупи по
могућству све оно што би кочило ширење тога
виноградарства, те би наплата трошарине како је
предложена уредбом буџета за 1938/39 год. било
једно велико оптерећење не само за произвођача
већ и за средње и мање точиоце алкохолних пића.

2) Чл. 7 Правилника наплате бановинске тро-
шарине произвођач је изложен једној тешкоћи
око прераде вина и пријава члановима Финанси|-
ске контроле за прибављање којих података често
и због несавесности лица који дају пропргтнице,
може бити такве тешкоће да дође у питање про-
даја вина и ракије.

3) Према чл. 16 Правилника не може бити са-
мосталан у погледу рада око сортирања и прав-
љења вина и ракије, као и то да он не може до-
бити члана контроле онда када он хоће, већ када
члан контроле буде хтео.

4) Чланом 18 произвођач је изложен ризику и
непријатностима приликом транспортовања алко-
холних пића.

о) Приликом прибављања пропратница од
стране органа општинске управе створиле би се за
произвођача несавладљиве тешкоће, које би биле
искључиво на штету произвођача, а врло често и
злоупотреба.

6) Када се узме у обзир да неке бановине уоп-
ште нису примиле нити завеле трошарину, а неке

бановине имају паушални систем, а с обзиром на
то што паушални систем траже не само произво-
ђачи већ и угоститељи то другим начином напла-
вивање трошарине наишло би на негодовање про-
извођача и дало би се могућности. злоупотребама
шверцовања и избегавања наплата трошарине, а
на производњу лозе имало би непријатне после-
дице. и

Потписници ове претпоставке нису за смање-
ње позиције предвиђене приходом од трошарине,
већ моле Господина Бана, г. начелника Финансиј|-
ског одељења да се иста наплата изврши прили-
ком паушала поделом места и потрошача на не-
колико класа, па, у договору са угоститељским у-
дружењима, која имају тачне податке о потрош-
њи пића и о раду, да се расподели та паушална
наплата у тромесечним ратама.

У име крајева које претстављамо, молимо [о-
сподина Бана, г. начелника Финансијског одељења
ти господу банске већнике да овај наш предлог
приме.

Бански већник г. др. Велашевић после тога
говори да стручне школе не дају жељене резулта-
те, па моли да се у том погледу обрати већа
пажња.

Бански већник за град Тетово г. Момировић
Никола налази да су расадници и болнице од ве-
ликог значаја за народни живот, па каже да по-
стојеће болнице не треба затварати него нове
отварати. Није задовољан да се болнице са мање
од 10 болесника претварају у амбуланте, него на-
лази да треба повећати број болница и подићи у
сваком среском месту по једну болницу. ;

За нови пут Тетово — Призрен одређен је кре-
дит од свега 50.000 дин. који је сувише мали.

Бански већник за срез скопски г. Гушчевић
Стевко каже да школа још немамо у довољној ме-
ри у Скопској Црној Гори, па моли помоћ за по-
дизање основне школе у Кучевишту, за коју су
сељаци спремили материјал.

Бановински шумари не врше своју дужност
како треба услед чега је шума пропала. Предлаже
да се исти укину, јер су се боље показали сеоски
шумари, који имају већи решпект код народа.

Тражи да се трошарина на стоку наплаћује
само у случају када се стока прода.

Добија реч бански већник за срез јабланички
г. Марковић Јован који тврди да имамо врло ло-
ше путеве. Због тога становништво ових крајева
је приморано да у место у Лесковац своје произ-
воде тера на пијац чак у Ниш који је удаљенији,
али за Ниш постоји бољи пут. Услед тога налази
да ће пијаца у Лесковцу током времена знатно
опасти. Сматра да кривицу сноси шеф одељка г.
Цветановић Божидар, који припада опозиционој
политичкој фракцији и који због тога не жели да
излази у сусрет народу који је сада уз владајућу
партију, док је исти тај шеф помагао народу док
је био у опозицији.

После тога добија реч већник за град Кума-
ново г. Глигоријевић Тома, који захваљује Бан-
ској управи на старању по питању школства, пу-
тева итд. Говори о Зебрњаку па каже да би тре-
бало да се у буџет унесе извесна сума за одржа-
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вање овога споменика. Тражи да се заврше радо-

ви на путу Куманово — Гњилане, захваљује што

је довршен пут Старо Нагоричане — Драгоманци.

Затим тражи да се поправи пут до Зебрњака и да

се посаде саднице поред њега.

Добијареч бански већник за град Призрен г.

Чичкарић Урош, који каже да пут Призрен—Сре-

дачка Жупа данас једва је проходан само за ко-

ње, те тражи да се тај пут прошири и оспособи

и за кола. То би било од важности како за при-

вреду тако и туризам.
Болница у Призрену није хигијенска. Тражи

да се направи већа зграда, која ои била репрезен-

тативна према граници Албаније, јер из Албаније

долазе болесници на лечење у Призрен. Болесни-

· ка има око 60—79, а свега су два лекара који ни-

су у стању да све послове уредно свршавају.

Бански већник за град Битољ г. Давковић Благоје

захваљује што је отворена женска гимназија у

Битољу, али одмах каже да зграде за ту гимназију

нема, него је привремено смештена у некој оп-

штинској згради, па моли да се питање ове згра-

де што пре реши.
Кредити за одржавање путева су врло мали

па би их требало повећати. Моли да се Банска

управа заузме да се на путу према Кајмакчалану,

који је оглашен за државни подигну потребни

мостови.
Болница је у Битољу мала, те предлаже да се

подигне у Битољу већа болница. Каже да је неоп-

ходно да дом стараца остане и даље у Битољу,

и да би требало сем тога у Битољу отворити и

дечји дом.
У вези са претставком др. Велашевића о уво-

ђењу паушалне трошарине, налази да би такав си-

стем трошарине највише штете нанео ситним уго-

ститељским радњама којих је у овој бановини нај-

више,
Награду за убирање бановинске трошарине

треба давати само оним органима који ту наплату

директно врше, а не онима који седе по канцела-

ријама. |

Туризам је знатно опао па предлаже да се у

буцет унесе већа сума за унапређење туризма.

Добијареч бански већник за срез царевосел-

ски г. Радојевић Љубиша, који каже да контролу

по општинама у вези са благајничким пословањем

требало да врше и рачунски чиновници Банске у-

праве поред полицијских чиновника, јер полициј-

ски чиновници као нестручњаци не могу да при-

мете све недостатке злоупотребе.

____Бански већникза срез кратовски г. Поп Андо-

новић Димитрије сматра да су школски служите-

љи слабо награђени па би им плату требало по-

висити. Тврди да учитељи нису на оној висини ко-

ју би требали заузимати као просветни радници,

па моли да Банска управа о томе поведе рачуна.

Кратовски срез је пасиван крај и нема путева

"који га везивају са осталим срезовима. Пут Кра-

тово.— ЦрниВрх, који се почео трасирати пре

неколико година неопходно је потребанпа моли

да се у том погледу предузму потребне мере. Из-
градњу овога путазахтева и интерес туризма.

Добија реч бански већник за срез пољанички
»
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г. Мишић Станко, који говори о потреби школа

ради просвећивања народа, те предлаже да се бу-

џет Просветног одељења повиси пошто он треба

да износи највише од свих бановина обзиром на

околност да су сви крајеви први пали у ропство а

последњи се ослободили услед чега је културно и

просветно највише заостао. ;

Бан г. Новаковић констатује да је листа го-

ворника исцрпљена, па даје реч начелнику Тех-

ничког одељења да банским већницима да потреб-

на обавештења.
Начелник Техничког одељења изјављује да

признаје да су путови у бановини врло лоши те

да Банска управа предузима све да се то уреди

и да се поједини путни одјекти поправе. Напоми-

ње да се бановински кулук може употребити за

уређење општинских путева, пошто се претходно

искористи општински пут. За изградњу пута Ле-

сковац — Лебане расписана је лицитација, а пут

Кратово — Злетово се налази у току изградње. За

регулацију Мораве држава даје око 35,000.000 дин.

из кредита за јавне радове па ве се са тим радо-

вима почети још у току ове године. Мост код Ва-

ландова даће се ускоро на лицитацију, а исто тако

ће у априлу отпочети радови на мосту на Вардару

код Удова. После тога напомиње да шеф Технич-

ког одељка у Лебану Цветановић није искључиво

крив за имнутиране му кривице од стране банског

већника г. Јована Марковића него да ту кривицу

уколико је има, сносе и његови претпостављени.

Бан г. Неваковић каже у главном:

Господо бански већници, ја вам захваљујем

што сте своју улогу као бански већници схватили

онако како треба, да би сте допринели да зајед-

нички претресемо питања која су од општег инте-

реса за нашу бановину. Ја знам ваше добре жеље

које сте изразили за напредак у свима правцима

нашег културног и просветног живота. Али ја ни-

сам скратио буџет из неког цицијаштва, већ из не-

миновне потребе, јер се већи буџет не би могао

ни реализовати. Да је то тако изнећу вам суве

пифре које ће вам објаснити све. Овај буџет за

прошлу годину до 7 марта остварен је у износу

од око 40,000.000 динара, што значи да бисмо још

за 20 дана имали да скупимо још 4,000.000 дин.,

те би значило да је буџет за 1937/88 год. оства-

рен за 44,000.000 динара. Као што видите код нас

се појављује један дефицит од 10,000.000 динара

и због тога ми не можемо да повећавамо наш бу-

џет, јер немамо нових прихода. Ми, господо већ-

вици, не састављамо буџет према расходима, као

што раде држава и општине, него састављамо бу-

џет рсхода према приходима које имамо. Па ипак,

и ово што смо предвидели, то ће првенствено ко“

ристити народу, јер свака сума која се прикупи

одмах се враћа у народ, тако се новац обрће и

тиме постижемо да се новац који даје народ упо-

требљава за народне потребе.

Као што видите, смањење сам морао да из-

"вршим, а камо свеће да сам овај буџет могао да

повећам са 10 и 15 милиона динара, као што су

то учиниле друге бановине. Ако Министарство фи-

нансија прихвати наш предлог да се наша банови-

на сматра полупасивном онда ћемо добити још Д.
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3,000.000—— а не 3,000.000— динара као до сада.

Као што знате, држава је одредила 100,000.000.—

динара од скупног пореза која се сума дели на

бановине према томе да ли је нека бановина, ак-
тивна односно пасивна, по чему се одређује већа
или мања помоћ. До сада је и Вардарска банови-

на сматрана као активна, али као што знате ми
смо сада тражили њено проглашење за полупа-

сивну. Ако се овај наш предлог прихвати, онда ће

наш буџет моћи да се повећа.

У погледу предлога г. др. Велашевића, већни-

ка из Власотинца да се трошарина наплаћује па-

ушално, налазим да је паушална трошарина не-
праведна, а и не верујем да би се предвиђени при-
ходи могли остварити. Чак кад би миг: др. Вела-

шевић са претставницима удружења загарантовао
својом личном имовином, да ће се приходи и о-
стварити, ја ипак не бих пристао, јер немам до-

вољно гаранције да би се могао наплатити. То-
лико сам нашао за потребно да изнесем.

После тога. г. Бан пита господу већнике да ли
желе да се буџет чита по партијама или га у це-
лости усвајају, на што већници буџет једногласно
прихваћају.

Бан г. Новаковић најављује да ће на тревој
седници бити изнешена друга тачка дневног реда
измене и допуне Уредбе о општинским службе-
ницима.

Г. Бан закључује седницу у 13 часова и идућу
заказује за 110. м. у 9 часова. -

 

ЗАПИСНИК
Треће седнице осмог редовног сазива Банског већа Вар-

дарске бановине одржане 11 марта 1988 год.

ПРИСУТНИ:

Бан Вардарске бановине г. Марко Новаковић,
Помоћник Бана г. Димитрије Нешић, начелници

одељења и то: начелник Општег одељења г. Ми-
лан Маљковић, начелник Управног одељењаг. Ни-
кола Димитријевић, начелник Просветног одеље-
ња г. Љубомир Алексић, начелник Техничког оде-
љења г. Љубомир Николић, начелник Одељења за
социјалну политику и народно здравље г. др. Ја-
ков Зарубица, начелник Финансијског одељењаг.

Александар Милојевић и начелник Одељења за
трговину, обрт и индустрију г. Милан Чемерикић.

Деловођа Банског већа г. др. Урош Прица и
помоћно особље г. Вујин Александар и г. Костић
Јован. па ана

Бан г. Марко Новаковић долази тачно на сед-

ницу у 9.10 часова у пратњи Помоћника Бана г.

Димитрија Нешића и начелника одељења.

Г. Бан отвара трећу седницу редовног сазива

Бан. већа и одређује прозивку банских већника.
После тога г. Бан даје реч начелнику Управ-

ног одељења г. Николи Димитријевићу који чита
свој експозе по другој тачци дневнога редау
предмету измене и допуне Уредбе о општинским
службеницима Вардарске бановине.

Господине Бане и господо бански већници,

Друга тачка: дневнога реда овога редовног 8а-
седања Банског већа јесте претрес предлога Уред-
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бе о изменама и допунама Уредбе о општинским
службеницима од 1984 године.

Банско веће је у 1934 години донело Уредоу

о општинским службеницима, која је и данас у

примени са извесним изменама, које су усвојене

од стране Банског већа и одобрене од Господина

Бана у марту 1987 године. |

Вама је, господо већници, добро познато, да

су послови општине веома разгранати и да у де

локруг рада исте спадају сви послови, који се ти-

чу општинске заједнице како из наложеног тако

и из властитог делокруга. Та обимност послова

императивно налаже, да општински службеници,

који врше деловођску и благајничку службу поред

општег образовања буду и стручно спремни, како

би одговорили своме врло важном позиву. Баш

ради тих разлога је и Уредба у 5 10 предвидела,

да се за демовођеи благајнике могу постављати у

општини до 5.000 становника лица са свршених

четири разреда средње или њој равне школе, две

године приправне службе и свршеним течајем, а

у општини преко 5.000становника са шест разре-

да средње школе, три године приправне службе и

свршеним течајем. За стручно образовање и уса-

вршавање општинских службеника предвиђени су

течајеви и по 5 91 Зак. о општинама, на основу

којега је прописа и уследила Уредба Министар-

ства унутрашњих послова под ЈУ бр. 4148 од

14-Х1-1934 године којом је прописан обим рада

таквих течајева, који мора најмање трајати шест

месеци, а најдуже две године.

Но како се са отварањем ових течајева није

могло одмах почети, што је и Уредба о општин-

ским службеницима предвиђала, ради чега је у

прелазним наређењима одређено у 5 106, да се до

95ТУ-1938 год. могу примати у општинску службу

кандидати са квалификацијама предвиђеним у чл.

114 Закона о општинама од 15-У1-1903 год.

Финансијски су разлози пречили, да се наве-

дени течајеви нису могли до сада отворити, јер је

сума од 30.000 динара колико је до сада годиш-

ње предвиђено као и у овом наредном буџету за

1938/39 годину недовољна за подмиривање потре-

ба таквих течајева, јер ће за одржавање истих би-

ти потребно држати прикладне просторије, исте

одржавати, а наставницима течаја одредити по-

требан хонорар, што ће далеко више износити

него ли предвиђена сума.

Према томе сва је прилика, да до отварања

оваквог једног течаја неће моћи да дође ни током

буџетске 1938/39 године, али бе се на сваки начин

настојати да се у току следеће буџетске године

безусловно претходно изради потребан буџет за

такве течајеве и за исти нађе покриће у бановин-

ском буџету.

Но док се то не оствари и претходно не одр“

жи најмање један течај, који ће општинским слу-

жбеницима дати потребно стручно знање, неоп-

ходно је потребно, да се рок у прелазним наређе-

њима Уредбе за пријем општинских службеника

са квалификацијама по досадањим прописима

продужи још за извесно време, у коју сврху пред-

лажем измену 5 106 Уредбе о општинским служ-

беницима и предлажем да иста гласи:
+
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„До ! априла 1942 године могу се примити у

општинску службу кандидати са квалификацијама

по досадањим прописима, али ипак конкурсом

сходно прописима 5 11, а изузетно од прописа 9

10 ове Уредбе." ,;

__ Стога ми је част молити Господине Бане и

господо бански већници, да нацрт ове Уредбе на

основу изложеног образложења изволите прими“

ти у наведеној редакцији.

Г. Бан после тога наводи да се у овом слу-

чају ради о измени 3 106 Уредбе о општинским

службеницима којом се иде за тим да се омогупи

примање у општинску службу кандидата са ква-

лификацијама по досадашњим прописима још за

четири године. После тога пита већнике да ли

примају експозе начелника Управног одељења.

Већници једногласно усвајају предложену из-

мену Уредбе о општинским службеницима, како ју

је предложио начелник Управног одељења.

Господин Бан каже да ће се сада прећи на

читање и расправу молби. Неке су од њих подне

сене неблаговремено, па ће се на овом Већу рас-

прављати само о молбама које су благовремено

поднете, док ће се остале имати у виду, да би се

о њима расправљало на будућем Већу, а евентуал-

но на ванредном заседању Банског већа.

После тога г. Бан позива саветника г. Јаков-

љевића, ла прочита односне молбе.

Чита се молба књижевника Антонија Панови-

ћа, писца позоришног комада „Печалбари", који

тражи месечну помоћ од Банске управе, пошто је

остао без средстава за живот, а намеран је да

продужи књижевни рад, у коме ће обрађивати жи-

вот Јужне Србије.

Г. Бан напомиње да тај млади писац, који је

дао једно добро познато и успело дело из живота

Јужне Србије, заслужује да му се да извесна по-

моћ, што му је он претходно и обећао, па пита

већнике, да ли су вољни да му се одреди каква

награда и колика.
Бански већник за срез дојрански г. Радовић

Петко напомиње да писац Пановић сада живи У

свом родном месту Дојрану и да је његов рад бла-

готворан за ову средину, па предлаже да му се
одреди извесна помоћ.

" Бански већник г. др. Велашевић Радул говори

о реорганизацији листа који би имао доћи место

„Вардара“, па предлаже да Пановић буде запо-

слен у редакцији тога новог листа, те му према

томе не би требала никакава нарочита помоћ.

Г. Бан напомиње да је сугестија г. др. Вела-

шевића врло добра, али лист ће се покретати при-

ватном иницијативом па према томе неће имати

никакве ингеренције у погледу постављања 0особ-

ља. Каже да ће он деловати у томе правцу, али

би претходно ипак требало одредити му помоћ,

која би му за случај упослења престала.

Г Бан тражи да Банско веће фиксира суму за

_ помоћ Пановиђу за наступајућу буметску годину.

Бански већник г. Радовић Петко за срез дој-

рански каже да би Пановић био вољан да обра-

бује и земљу, па моли да ако Пановић не добије

помоћ, посредује се код аграрних власти да му
"се додели земља,
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Г. Бан предлаже да се Пановићу одреди по-

моћ 600 динара месечно, с тим да му та помоћ

престане, односно да се'иста смањи, у случају да

буде запослен у новом листу.

Бански већник г. др. Велашевић тражи да му

награда одређена остане и за случај упослења у

листу. 5

Бански већници ово једногласно прихватају.

Чита се молба Стојана Милосављевића, оп-

штинског писара општине царевоселске, којом

тражи да му се у године општинске службе при-

зна и време проведено у рату.

Г. Бан напомиње да је ова молба касно при-

спела, јер је за исту потребна измена Уредбе о

општинским службеницима, па предлаже да се по

овој молби не решава, него евентуално изнесе на

следеће заседање Банског већа.

Чита се молба Михаила Цветковића, свеште-

ника и др. из Власине, у којој траже да имсе од-

реди обилна помоћ за подизање костурнице —

капеле на „Буковој Глави“ погинулим у рату на

Власини и околини.

Г. Бан после тога примећује да има врло мно-

го случајева, који желе да подижу разне спомени-

ке. За подизање ових споменика потребна је у

првом реду приватна иницијатива, а та иниција-

тива треба да буде скромна и да се спомениципо-

дижу без какве нарочите помоћи.

Чита се молба произвођача шарлагана, који

су поднели преко Занатске коморе, а којом траже

да се производња шарлагана ослободи трошарине.

Г. Бан после тога позива начелника Финан-

сијског одељења, да по томе предмету да потреб-

на обавештења.
Начелник г. Милојевић каже да у нашој бано-

вини постоји једна фабрика уља у Велесу, две ве-

ће радионице у Куманову и око 40 шарлаганџини-

па. Фабрика у Велесу ради стално и производи

рафинирано уље и шарлаган, док мале шарлаган-

џинице у унутрашњости раде сезонски — преко

зиме. Ови шарлаганџије не живе искључиво од

производње шарлагана већ се поред тога баве

земљорадњом, трговином и слично, а производња

шарлагана им је споредно занимање. Приход од

трошарине на шарлаган и уље износи око Дин.

1,200.000— Ако се укине трошарина на шарлаган,

десило би се то, да би и фабрика производила

само шарлаган ради избегавања плаћања троша-

рине на уље. На основу изложеног сматра да не-

ма места укидању трошарине на шарлаган.

Бански већник за срез струмичкиг. Мане Ха-

џијевић каже да су произвођачи шарлагана ситни

људи и да међу њима ретко ко има неко друго

занимање сем производња шарлагана. Тим послом

они зарађују веома бедно, а поред тога извесну

количину шарлагана употребљавају за домаће по-

требе.
Начелник г. Милојевић одговара да су произ-

вођачи шарлагана ослобођени плаћања трошари-

не на оне количине шарлагана која иде за кућну

употребу. Исто тако су ослобођени плаћања тро-

шарине и они, који у шарлаганџиницу дођу да ис-

цеде шарлаган за своје домаће потребе.

Бански већник за варош Кавадар г. Јовановић
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Игњат, критикује начин убирања трошарине на

шарлаган. (Органи Финансијске контроле печате

камење радионица, тако да се рад не може поче-

ти, док ти органи не отворе радионицу. Међутим

произвођачи према врсти посла морају да рад от-

почну рано изјутра, док органи Финансијске кон-

троле долазе и радионицу отварају тек у 8 4. из-

јутра, чиме се очигледно наноси штета произвођа-

чима. Ако би пак произвођач хтео да му орган

Финансијске контроле отвори радионицу раније,

он би морао да плати дијурну која износи исто

толико колико и цела зарада. Налази да фабрике

не би требало ослободити од плапања трошари-

не, пошто оне имају велику зараду,
уље од сусама, репице и других уљаних биљака.

Према томе сматра да трошарина убија малог про-

извођача, па моли да се иста укине.
Начелник г. Милојевић реплицира да су шар-

лаганџије дужни само да пријаве време рада, а не
морају да чекају финанса.

_Бански већник за срез Неготин-Вардар г. Ста-
ниновић Јован износи све тешкоће које имају

птарлаганџије у своме раду и нарочито наглашава

да они морају отпочети рад рано изјутра, док ор-

гани Финансијске контроле долазе тек у 8 часова.

Тврди да шарлаганџије не могу отпочети рад без

присуства органа Финансијске контроле, јер су
каменови запечаћени. Предлаже да се трошарина

одређује према произведеној количини шарлага-
на, а то није тешко установити, јер се зна из које

количине семена која количина шарлагана може
да се произведе.

Начелник г. Милојевић одговара да је у томе
паслу било неразумевања и да је довољно да про-
извођач пријави количину семена за производњу
шарлагана, на основу чега би се могло лако одре-
дити колика ће бити трошарина.

Бански већник за град Битољ г. Давковић Бла-
гоје признаје да је оптерећење трошарином на
тшарлаган тешко за произвођаче, али се обзиром
на конкуренцију трошарина не може укинути. Кон-
трола над количином промзведеног шарлагана
може се успоставити према количини семена, у
вези са просечним капацитетом радионице.

Бански већник за срез јабланички г. Марковић
Јован предлаже да трошарина на шарлаган остане
као и до сада, јер би се укидањем те трошарине
ишло на уштрб наше младе индустрије, чије на-
предовање морамо помагати.

После тога г. Бан примећује да трошарину
плаћају сви па и они: који уље увозе из других
крајева. Ако би се укинула трошарина на шарла-
ган, онда би и увозници уља из других крајева
тражили да и они буду ослобођени плаћања те
трошарине. Налази да је за произвођаче шарла-
гана учињено доста тиме, што су они ослобођени
плаћања трошарине на шарлаган који производе
за своју потребу.

По свршеној дискусији по овоме предмету Ве-
ће је усвојило да трошарина на шарлаган и даље
остане, а да се контрола ублажи.

После тога бански саветник г. Јаковљевић чи-
та акт којим службеници јавне безбедности и Фи-
нансијске контроле траже ослобођење бановинске
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јер производе

"може расправљати,
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таксе на бицикле које су купили а. употребљавају

у вршењу званичне дужности.
Начелник г. Милојевић објашњава да не под-

леже плаћању бановинске таксе они бицикли које

је купило надлештво за службене потребе. Међу-

тим има случајева да су сами службеници за свој

новац набавили бицикле које употребљавају и у

служби. Они би се могли ослободити плаћања ба-
новинске таксе, ако на то пристане Миниистарство

финансија.
Г. Бан каже да се бицикли које употребљава-

ју жандарми и органи Финансијске контроле мофу

ослободити бановинске таксе ако то одобри Ми-

нистарство финансија, алиове точкове не би мо-

гао употребљавати вико од фамилије дотичних
службеника. 8 КИН

Бански већник за град Битољ г. Давковић Бла-

гоје наводи да је потребно ослободити бановин-
ске таксе само оне службенике који непосредно

врше службу јавне безбедности односно Финансиј-
ске контроле.

Бански већник г. др. Велашевић Радул приме-

ћује да би сами шефови надлештава требали при-
јавити који се све бицикли употребљавају у слу-
жби, и да се ти бицикли ослободе таксе.

Бански саветник г. Јаковљевић укратко изно-

си елаборат градских и отнитинских службеника,

који су потписали инжињер Младен ПЛ
и др. за у којем се тражи побољшање и уређењ
положаја општинских и градских службеника.

Г. Бан примећу.је да су претставници општин-
ских службеникабили код њега лично па им је он
објаснио да претставку нису на време поднели, те

да се по њој на овом заседању Банског већа ве
пошто је у питању измена јед-

не уредбе, која је једна врста закона, 2 зато је

потребна озбиљнија студија. Ова би се претставка
могла ставити на дневни ред тек идућег заседања
Банског већа.

Бански већник за срез власотиначки г. др. Ве-

лашевић Радул износи да је сваке године читан
записник о претходним седницама, па тражи кад
то није учињено, да се записник о МЕ Бан-
ског већа штампа у Службеном листу, како би на-
род био упознат са радом Банског већа:

Г. Бан пита да ли већници примају овај пред-
на што исти једногласно прихватају,

Бански већник за срез власотиначкиг. др. Зе-
лашевић тражи објашњење по следећем:

15 октобра 1937 године објављен је у Службе-
ном листу Вардарске бановине бр. 509 Правилник
о измени Правилника о чиновницима Вардарске
бановшне чији члан | гласи:

У тач. 4 чл. 2 Правилника. 0 чиновницима
Вардарске бановине брише се „У 116 ч. 3.' као и
речи „државној. и „или којој другој самоуправ-
ној". Међутим ове одредбе важиле су по Правил-
нику о чиновницима Вардарске бановине који је
објављен 15 јануара 1952 год. све до ове измене,
т|. до 15 октобра 1937 године.

По моме мишљењу ове измене имају се рачу-
нати од дана када је овај Правилнико изменама

ступио на снагу, а никако не може имати повратну
снгу тј. до се он примењује и на оне бановинске

ЛОГ,
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чиновнике којима је одлукама — извршним — Го-
сподина Бана већ признато за напредовање и пен-
зију раније време које су провели у државној или
самоуправној служби, тим пре кад знамо да су ве-
ћина бановинских чиновника силом закона пре-
шли из државне у обласну а из ове у бановинску
службу. Верујем да се овај Правилник не односи
на већ затечено особље.

Уколико ми је познато, Опште одељење Бан-
ске управе ову измену Правилника тумачи тако,
да се она има примењивати према сваком бано-
винском чиновнику, тј. да бановински чиновник не
може бити пензионисан односно нема права на
личну пензију док претходно не наврши 10 годи-
за чисто бановинске службе по коме тумачењуда-
нас не би се могло пензионисати ниједно лице ко-

·_ је нема 10 година бановинске службе и ако је тга-
ковом лицу по извршним одлукама и позитивним
законским прописима признато за напредовање и
пензију преко 30 година службе и напунило дово-
љан број година старости да може бити нензио-
нисано.

По чл. 13 Уредбе о утврђењу имовине, начину
управе и буџетирању бановина и о ликвидацији
имовинских односа досадањих среских и облас-
них самоуправа објављеној у СрЕВРНИИ новина-
ма од 25 октобра 1929 год. бр. 250 прописано је:

„Прописи о службеним односима, о правима и
дужностима, као и дисциплинској одговорности
бивших обласних службеника, остају на снази и
даље, но Бан може својим уредбама извршити у-
нифицирање тих прописа, изменити их и допуви-
ти према новоствореним приликама, не дирајући
стечена права самоуправног особља."

Па када је тако законодавац одредио за бив-
ше обласне службенике, онда тим пре морада ва-
жи исто начело и за државне службенике који су
такође силом закона пренети на бановински бу-
џет и тиме постали бановински чиновници.

Налазим за потребно да о овоме скренем па-
жњу Господину Бану да се ово погрешно тумаче-
ње ове измене правилника отклони, јер и ако би
био који случај, да се коме бановинском чиновни-
ку ово право оспорава, тврдо сам убеђен да би
такова одлука имала пасти пред Држ. саветом.

Оваквим тумачењем, доведен је и сам г. Бан
до тога да не може извршити пензионисање јед-
ног службеника и ако он можда није више слосо-
бан за службу, што свакако није у интересу ба-
новинске службе.

Дакле ове измене правилника уопште су ко-
рисне за бановинску службу али само за у будуће,
односно за оне евентуалне службенике који дола-
зе у бановинску службу и желе да им се призпа
известан број државне одн. самоуправне службе.

По здравој логици тако и мора бити, јер чл. 2
овог Правилника о изменама гласи: „Овај Правил-
Ник ступа на снагу даном када се објави у Служ-
беном листу Вардарске бановине".

Г. Бан изјављује да моментано не може по
предњем дати никакво обавезно тумачење нити ма
шта одређеније обзиром на околност да ће се то
питање за случај примене у сваком конкретном
случају расправљати код Лржавног савета.

Бански већник за срез Неготин-"Вардар г. Ста-
ниновић Јован моли за објашњење како се врши
педела награде за убирање бановинске трошарине.

__ Начелник г. Милојевић одговарада се даје на
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име награде 290 од прикупљених прихода, али тек
онда пошто се убере најмање 804, предвиђених
прихода. Наводи да су награде мале и да су у про-
шлогодишњем буџету износиле укупно око 25.000
динара.

Бански већник за срез Неготин-Вардар г. Ста-
ниновић Јован истиче да би награду требало од-
мах исплаћивати органима који врше наплату и
то на тај начин што би они сами одмах задржали
за себе одговарајући износ, обзиром на околност
да се финан. органи жале да уопште не добијају
награде.

Начелник г. Милојевић примећује да се с тиме
покушало, али Министарство финансија то ни у
ком случају не дозвољава, јер је потребно да се
претходно прикупи 80% прихода.

Г. Бан наводи да је предлог г. Станиновића
"неумесан и остаје шри наводима које је део на-
челник Финансијског одељења.

Бански већник за срез пчињски г. Јовановић
Стојан — Шокар говори о приликама у срезу
пичињском, па каже да је тај срез пренасељен а сем
тога да су брда страшно оголела и опустошена
услед чега је дошло до наглог осиромашења ста-
новништва. Истиче да због овог осиромашења на-
род је присиљен да се сели, али до земље тешко
долази. Апелује на г. Бана да се код аграрних вла-
сти подејствује да се сиромашним и заслужним
људима излази у сусрет у додељивању земље.

Напомиње да је лист „Вардар' потребан. Ра-
није је имао други карактер, али се осећа жива
лотреба да тај лист поучно делује на народ у коју
сврху би требало да Банска управа настоји да се
дају стручни чланци како би се народ поучавао
у свим гранама просветног, културног и приврел-
ног, живота.

Бан г. Новаковић напомиње. да ће лист о коме
се овде говорило имати чисто приватни карактер
па се на њега неће моћи много деловати у погле-
ду уређивања пошто га бановина финансиски не
помаже. Банска управа издаје Службени лист па
напомиње да ће ове сугестије усвојити па ће на-
стојати да се у Службеном листу у том погледу
отворе извесне рубрике.

Бански већник за срез скопски г. Гушчевић
Стевко наводи да би у првом реду приликом до-
дељивања земље од аграрних власти требало фа-
воризирати мештане. Пут од Скопља за Џрну Го-
ру (Скопску) налази се у врло лошем стању па
би га требало што пре поправити.

Свој говор завршава узвицима: Живео Њ. В.
Краљ! Живео Краљевски Дом! Живео Претседник
владе! Живео г. Бан! Живели начелници! што су
бански већници пропратили са узвицима: Живео!

Бански већник за град Прилеп г. Тодор Пет-
ровић наводи да су се у Прилепу појавиле кафе-
шантанске радње у које долазе разне сумњиве
женске из читавог белог света. У те кафане зала-
зе деца од 14—15 година, ради чега је интервени-
сао код среског начелника, који је одредио да се
забрани приступ деци испод 18 година. Постоји
велика опасност од заразе, а то се најбоље види
по томе, што је лекарским прегледом утврђено да
од 15 женских колико их има по тим кафанама
14 болује од сифилиса. Моли да се у том правцу
предузму најенергичније мере.

Г. Бан изјављује да ће у том правцу издати
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потребна упутства среском начелнику да се то зло

сузбије.
Бански већник за срез кавадарски г. Манчић

Веља, моли да му се даду потребна обавештења

о откупу опијума од стране „Призада“.

Начелник за трговину, обрт и индустрију'г.

Милан Чемерикић на то изјављује, да Банска уп-

рава нема ничег заједничког са трговином опију-

ма, а што се тиче манипулације могу дати нека

обавештења. Као што вам је познато влада је 0-

сновала Југословенски завод за опијум и томеза-

воду, под који припада „Призад", Краљевска вла-

да даје обртни капитал, с тим да се тај обртни

капитал врати држави када се опијум прода. Ви-

сина тога обртног капитала зависи од количине

откупљеног опијума. Влада је одредила да се от-

куп опијума врши директно од произвођача и пла-

ћа стопу коју одређује Министар трговине и ин-

дустрије. Напомиње да опијумско питање пролази

кроз тешку фазу и да се неће вратити времена ка-

ла се опијум плаћао по 1.200 дин. по килограму.

Та тешкоћа у опијумском питању не долази услед

потписивања конвенција о опијуму. Прво је до-

шла једна конвенција коју смо и ми потписали,

али је затим дошла и друга коју ми нисмо потпи-

сали, а она је баш учинила да цене сировог опи-

јума толико опадну. У свакој држави постоји

стриктна контрола, али док се раније вршила кон-

трола над сировинама опијума, дотле се сада та

контрола врши над опојним дрогама. Док остане

овај режим о контроли над опојним дрогама не-

Бе се више постизати она продајна цена као ра-

пије. Наше све сировине опијума иду у Америку.

Према споразуму са Турском нама припада од чи

таве продаје 2500. Још и сада имамо код „Приза-

да" у Београду око 50.000 кгр. непродатог опију-

ма, а како ће ове године бити то се још незна.

Бански већник за град Битољ г. Давковић

Благоје говори о регулацији Црне Реке, којом би

се приликом добио један велики крај, који би се

могао искористити у сврху насељавања. Код насе-

љавања треба пазити да се земља даје људима ко-

ди ће земљу стварно и обрађивати а не у шпеку-

лативне сврхе као што је досада било

КГ. Бан напомиње да се је недавно приликом

боравка г. Претседника владе у овим крајевима

исти нарочито интересовао за регулацају Црне Ре-

ке, који је том приликом изјавио да ће се побри-

нути за потребна средства у ту сврху. Према томе,

изгледа, да ће се још ове године почети нешто,

на томе радити, али је претходно потребно да се

у ту сврху изради и потребан план. Истиче, да је

за регулацију Црне Реке потребан велики капитал

који се може набавити путем зајма, а садањи је

буџет још увек у току па незна тачно како ђе до-

ћи до тога зајма.

Затим добија реч бански већник за срез плињ-

ски г. Стојан Јовановић —- Шокар, који поздрав-

ља г. Бана са следећим речима:

„Као ваш сарадник у име свих чланова Бан-

ског већа узимам слободу, да вам изјавим пуну

захвалност на Вашем добром вођењу наше бано-

вине за добро Краља и народа, јер се рад на на-

ционалном, културном, просветном, привредноми

комуналном пољу под Вашом управом осећа на-

предак и благодет ове бановине, те се надамо да
а

На

ери АЕН,
сгазелсннишдистална.поротебихтекаплесаравнигеи

Власник Вардарска бановина, — Претставник и одговорни уредник Атанасије Ј. Јаковљевић,

бански

Задужбинска штампарија Вардарске бановине „Немања", Цара Николе 35, Скопље,

Бете такав рад за добар напредак наше бановине

и даље продужити са више воље, енергије и елана.

Господине Бане, је

На завршетку овога нашега заседања Банског

већа изјављујем Вама такође пуну захвалнос: као

и господи начелницима на труду, приликом саста-

ва буеџта за 1938/39 годину, јер сте имали у виду

све потребе народа наше Вардарске бановине. Та-

кође смо Вам пуно захвални и благодарни још и

на томе што сте при дискусији буџета наша изла-

гања и потребе наших срезова, које смо заступа-

ли као и потребе целе бановине, пажљиво саслу-

штали и сва наша излагања и предлоге примили са

обећањем, да ће се у границама могућности учи-

нити све што се може за добро и напредак наше

бановине.
На крају, дозволите ми г. Бане да Вам у име

свих колега банских већника изјавим захвалност

на Вашој пажњи и домаћинском пријему код Ва-

ше куће, где смо дочекани као прави пријатељи и

угошћени, што је знак да водите свуда Вашу ба-

новину као прави и најбољи домаћин наше бано-

вине. |

При нашем растанку ми Вам од свег срца бла-

годаримо на учињеној пажњи и желимо да нашој

бановини послужите више времена на срећу и за-

довољство исте.
У име свих кличем: Живели!"

Бански већници пропраћају овај говор са:

— Живео!

После тога Бан г. Новаковић, одговарајући на

поздрав већникаг. Јовановића, каже углавном:

„Господо већници, ви сте кроз уста вашег

друга, који је иначе мој стари познаник, дали до-

ста ласкавих речи о мени и мојим сарадницима. Ја

вас уверавам да ће цела моја управа бити упуће-

на уономе правцу у коме је упућен и рад Прет-

седника Краљевске владе. Наша ће Управа ићи за

лим да се помогне народу у свима правцима и гра-

нама опште управе, али наравно у границама фи-

нансијских могућности. Ваша сарадња ових дана

донеће нам користи, јер смо чули доста лепих су“

гестија за наш будући рад. Ми ћемо искористити

све ваше лепе речи и тежње које сте изразили у

корист народа и за напредак ваших крајева и гле-

даћемо да испунимо све оно што се може урадити.

Ваша је дужност, и ако само саветодавна,

ипак била веома ефикасна, веома успешна, јер ми

преко вас сазнајемо каква нам је управа и од вас

добијамо реферате о народном животу, јер ви ви-

лите како народ мисли, како народ осећа и како

се са народом управља. М појединачно и овако М

скупу ја сам видео доста лепих примера о вашем

раду, а надам се да ћете ускоро добити и зако-

нодавну власт. Мислим да ће ускоро доћи закон

који ће дати пуни изражај народу, тако да ће веђ-

ниши бити доведени путем избора, а тиме ће се

вама дати шира власт и управа, па овде нећемо

моћи дасе стежемо, јер ћете ви бити главни го-

сподари и буџета прихода им буџета расхода.

Очекујући на то време, ја верујем да ћете ви

п даље као и досад радити на корист државе.

Закључујем данашњу седницу и понова вам

захваљујем на сарадњи.“
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Седница је закључена у 10.30 часова. Њ
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